
PROTOKÓŁ Nr VI/2019

z sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  24 stycznia 2019 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 2 0 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady: 14 radnych.
Obecnych: 14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Ponadto w sesji  udział  wzięli :
         1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
         2.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         3.  Agnieszka Skorupska – Kierownik GOPS Grunwald
         4.  Marzena Jabłonowska – Pełnomocnik Wójta d/s  PiR.P.A
         5.  Aleksander Krempeć – p.o.  Dyrektora GOK w Gierzwałdzie
         6.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 34 do nr 45.

Ad  pkt  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  VI  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały rada gminy.
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -
porządek  obrad  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  tablicach
ogłoszeń i  umieszczony w BIP.
Do  porządku  obrad  na  posiedzeniu  komisji  wprowadzony  został  projekt  uchwały
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XL/233/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie  z  dnia  17  maja  2017  r.  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi
finansowo-księgowej,  administracyjnej  i  organizacyjnej  dla  samorządowych
jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald.
Z  porządku  obrad  został  zdjęty  punkt  dotyczący  projektu  uchwały  w  sprawie
statutu Gminy Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się nie było przyjęła zmiany do projektu porządku obrad.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  VI  sesji  Rady  Gminy  w/g
następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej sesji  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   5.  Sprawozdanie z realizacji  Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania
       Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz zwalczania
       następstw używania wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych na rok
       2019.
   6.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
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       a)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy
           Grunwald na lata  2019 – 2021;
       b)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania
           Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz zwalczania
           następstw używania wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych na rok
           2019;
       c)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2019 – 2032;
       d)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok;
       e)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostródzkiego w
           postaci dotacji  celowej;
       f)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów dzierżawy po
           umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat;
       g)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
           geodezyjnym Mielno;
       h)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
           przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka
           nr  31/2;
       i)  w sprawie zarządzenia wyborów do organów jednostek pomocniczych w
           Gminie Grunwald;
       j)  w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy
           s tałych komisj i  rady na 2019 rok;
       k)  w sprawie zamiaru l ikwidacji  Szkoły Podstawowej im. Królowej  Jadwigi
           we Frygnowie;
       l)  w sprawie zamiaru l ikwidacji  Szkoły Podstawowej im.  Jana Pawła II  w
           Mielnie wchodzącej  w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w
           Mielnie;
       ł)  w sprawie wyłączenia Szkoły Podstawowej im.  Jana Pawła II  w Mielnie z
           Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie;
       m) w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/233/2017 Rady Gminy Grunwald z 
            s iedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 17 maja 2017 r.  w sprawie organizacji
            wspólnej  obsługi  f inansowo-księgowej,  administracyjnej  i
            organizacyjnej dla  samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy
            Grunwald.
   7.  Wolne wnioski i  informacje.
   8.  Interpelacje  i  zapytania.
   9.  Zamknięcie  obrad

Ad pkt 3.  Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar –
kolejnym punktem jest  przyjęcie  protokółu  z  IV i  V sesj i  Rady  Gminy  Grunwald.
Protokoły  były  wyłożone  do  wglądu  przy  l iście  obecności.  Znajdują  się  w  biurze
rady i  można się było z  nimi zapoznać.  
Wnioskuję o przyjęcie  protokółu z IV sesji  rady gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  -  przyjęła  protokół  z  IV  sesji  Rady  Gminy  bez
odczytywania.
Wnioskuję o przyjęcie  protokołu z  V sesji  rady gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się  nie  było – przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  V sesj i  Rady
Gminy bez odczytywania.
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Ad pkt 6.  Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar-
kolejnym punktem obrad jest  sprawozdanie wójta  z działalności  między sesjami.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  od  poprzedniej  sesji  miel iśmy  kilka
różnego  rodzaju  awarii .  Pierwsze  to  uszkodzenie  kabla  zasila jącego  w  energię
stację  uzdatniania  wody  w  Grunwaldzie.  Awaria  została  usunięta.  Podłączono  do
kabla  zastępczego.  Następnie  zlokalizowaliśmy  miejsce  uszkodzenia  i  też  ono
zostało  naprawione.  W  dniu  21  stycznia  mieliśmy  awarię  sieci  wodociągowej  w
Stębarku.   Też  została  usunięta,  naprawiono.  22  stycznia  była  też  awaria  sieci
kanalizacyjnej w Mielnie.  Została naprawiona.  
Międzyczasie  wyremontowano  i  wymieniono  mieszadło  w  zbiorniku  retencyjnym
w  oczyszczalni  ścieków  w  Gierzwałdzie  oraz  naprawiono  i  zamontowano  pompę
ścieków  w  zbiorniku  recyrkulatu  oczyszczalni  ścieków  Gierzwałd.
Wyremontowano  i  wymieniono  pompę  głębinową  w  stacji  uzdatniania  wody  w
Łodwigowie.  
Na  potrzeby  gminy  zakupiliśmy  piaskarkę  ciągnikową  do  posypywania  dróg  i
chodników na terenie naszej  gminy.  
Zakupiliśmy i  zamontowaliśmy zbiornik do paliw płynnych wraz z dystrybutorem.
On  do  użytku  zostanie  oddany  po  skalibrowaniu  i  odbiorze  przez  dozór
techniczny. 
Zamontowaliśmy też monitor ing na kotłowni w Gierzwałdzie.  
Naprawiony został  przystanek w miejscowości  Rychnowska Wola.  
Od dzisiaj  ruszamy z zajęciami fi tness na terenie naszej gminy.  Jest  to pilotażowy
program  na  zajęcia  w  6  miejscowościach.  Jeżeli  to  się  przyjmie,  to  będziemy
kontynuować ten program, rozszerzać o kolejne miejscowości.  
Dzisiaj  też  mamy  informację,  dla  tych,  którzy  będą  uczestniczyl i  w  tych
zajęciach,  że  11  i  13  lutego  odbędą  się  zajęcia  z  samoobrony  na  hal i  w
Gierzwałdzie  w  Stębarku.  Zajęcia  te  przeprowadzą  funkcjonariusze  Komendy
Powiatowej  Policj i  w Ostródzie.  
Mamy  też  na  sali  dyrektora,  pełniącego  obowiązki  dyrektora  GOK  pana
Aleksandra Krempecia i  chcę,  żeby pan dyrektor ki lka słów o sobie powiedział .  
Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  jesteśmy  chwilowo  w  trakcie
podłączania laptopa.  Na stanie w GOK nie mamy laptopa.  
Parę  lat  na  świecie  spędzi łem.  Z  wykształcenia  jestem  prawnikiem  i
dziennikarzem.  Byłem  redaktorem  naczelnym  Dziennika  Pojezierza.  Z  tą  gminą
byłem  związany  w  roku  1999,  2000,  2001.  Współorganizowałem  inscenizację
bitwy  grunwaldzkiej .  Różne  koleje  losu  każdy  z  nas  przeżywa.  Postanowiłem
spróbować  coś  zrobić  na  płaszczyźnie  kultury  i  administrowania.  Napisałem  też
książkę.  Byłem  współorganizatorem  oblężenia  Malborka  i  wszelkie  tego  typu
batalistyczne  wydarzenia.  Zdaję  sobie  sprawę  z  tego,  że  działalność  GOK  to  nie
tylko  inscenizacja  Bitwy  pod  Grunwaldem.  Jestem  pełniącym  obowiązki,  będzie
konkurs,  jeżeli  s ię państwu spodobam, to może będę.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo  -  mam
pytania  przygotowane  w  wolnych  wnioskach   i  zapytaniach  ale  teraz  chciałbym
wiedzieć czy pan będzie do końca sesji?
Chciałem  się  dowiedzieć  jaki  jest  s tan  zatrudnienia  w  bibl iotece?  Na  jakich
zasadach  pracownicy  tam  pracują?  To  jest  pytanie  związane  z  tą  otoczką
kulturalną.
Do  działalności  GOK  i  w  ogóle  do  sposobu  organizacji  na  przyszłość  chciałbym
zapytać  czy  widzą  panowie;  pan  wójt  i  pan  dyrektor  możliwość  połączenia  w
jeden  organizm  Gminnej  Biblioteki  i  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  taki  sposób
jak  to  na  przykład  funkcjonuje  w  Gminie  Dąbrówno,  po  to  żeby  poprawić
organizację  i  funkcjonowanie  oraz  zmniejszyć  koszty  funkcjonowania  tych  dwóch
placówek.
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Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  w  pierwszej  rozmowie  z  panem
wójtem  usłyszałem,  że  dobrą  ideą  byłoby  połączenie  GOK  i  biblioteki.  Z
doświadczenia  wiem,  że  jest  obrót  książek  z  biblioteką  wojewódzką,  która
chętniej  patrzy na jednostki samodzielne.
Myślę,  że  to  jest  temat  do  przeorganizowania.  To  bardzo  logiczne,  co  pan
zaproponował.  Sądzę,  że to nie  najgorsze rozwiązanie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Moja
wiedza  opiera  się  na  teorii .  Wiem,  że  proces  łączenia  wymaga  uzgodnień,  opini i ,
i td. .  To  jest  proces  długotrwały,  ale  z  opinii  mieszkańców  jakie  do  mnie
docierają,  wynika,  że  funkcjonowanie  w obecnym kształcie  tych  dwóch  instytucji
pozostawia  wiele  do  życzenia.  Trzeba  byłoby  podjąć  temat  i  spróbować
przynajmniej  teoretycznie  zbadać  jakie  są  możliwości,  jak  poprawiłoby  to  sposób
funkcjonowania.
Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  przyjmuję  do  wiadomości.
Najpi lniejszą ideą byłoby,  żeby ludzie chciel i  czytać.  
Radny – pan Ryszard Bala – może też zależy od oferty.  
Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  na  pewno  ożywienie  jakieś  się
zawsze  przyda.  Aczkolwiek  nie  wymyślimy  cudów,  bo  w  wieku  elektronicznych
mediów, ale  spróbować można.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  jeszcze  było  drugie  pytanie  odnośnie  zatrudnienia
osób w bibliotece.  Czy można uzyskać odpowiedź?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  na  stały  etat  jest  zatrudniona  pani
Grabowska  i  na  1/2  etatu  w  tej  chwili  na  3  m-ce  jest  przyjęta  pani  Polewaczyk  z
Gierzwałdu.
Radny – pan Ryszard Bala –  to wynika z  potrzeby?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tak.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  5  .  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejnym  punktem  obrad  naszej  sesji  jest  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego
Programu  Profi laktyki,  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,
przeciwdziałania  narkomanii  oraz  zwalczania  następstw  zdrowotnych  używania
wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych za rok 2018.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiR.P.A.  -  pani  Marzena  Jabłonowska  -   szanowni
państwo  otrzymaliście  sprawozdanie  wcześniej .  W  dniu  wczorajszym
rozmawial iśmy na ten temat.  Ja nie  mam nic do dodania,  jeżeli  są pytania?
Uwag nie zgłoszono.
(Sprawozdanie w załączeniu – zał.  nr 3).

Ad  pkt  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przystępujemy  do  następnego  punktu  naszych  obrad  -  podjęcie  uchwał  przez  radę
gminy. 
Pierwsza uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny
Gminy Grunwald na lata  2019 – 2021.
Kierownik  GOPS  –  pani  Agnieszka  Skorupska  –  na  podstawie  ustawy  o
wspieraniu  rodziny  i  systemie  pieczy  zastępczej  programy są  opracowywane  co  3
lata.  Ten  program  jest  opracowany  na  lata  2019  –  2021.  Celem  programu  jest
wspieranie  rodzin  z  terenu  gminy  Grunwald  przeżywających  trudności  w
wypełnianiu funkcji  opiekńczo-wychowawczych.
Celem głównym jest  rozwój  interdyscyplinarnego  wsparcia  rodzin  w  wypełnianiu
funkcji  opiekuńczo  –  wychowawczej  oraz  promowanie  prawidłowego  modelu
rodziny. 
Cele szczegółowe: 

4



1. Zabezpieczenie podstawowych potrzeb socjano-bytowych rodzinom o niskim
    s tatusie materialnym,
2. Prowadzenie działalności edukacyjno-profilaktycznej sprzyjającej 
    wzmacnianiu rodziny i  wypełnianiu przez nią rol i  opiekuńczo-wychowawczej.
3.  Rozwój usług i  form wsparcia  na rzecz rodzin przeżywających trudności  w
    wypełnianiu funkcji  opiekuńczo-wychowawczych.
4.  Usprawnienie współpracy podmiotów działających na rzecz rodzin oraz
    podnoszenie kompetencj i  osób i  s łużb działających na rzecz dziecka i  rodziny.
Program zawiera zadania,  które są przydzielone instytucjom bądź podmiotom
działającym z rodziną i  na rzecz rodziny, między innymi GOPS, Gminnej Komisji
R.P.A,  Urząd  Gminy,  placówki  oświatowe,  organizacje  pozarządowe,  policja,
GOK i  inne.  Program ten będzie monitorowany co roku.
Radni  uwag nie zgłosi l i .  
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/34/2019  w  sprawie
uchwalenia  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny  Gminy  Grunwald  na  lata
2019 – 2021.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszych  obrad   dotyczy  podjęcia  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,
Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz  zwalczania  następstw  używania  wyrobów
tytoniowych i  wyrobów powiązanych na rok 2019.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiR.P.A –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  program  jest
dostępny  w  informacjach  na  stronie  gminy  Grunwald.  W  tym  roku  program
obejmuje  zarówno  profilaktykę  związaną  z  przeciwdziałaniem  problemom
alkoholowym  jak  również  przeciwdziałanie  narkomanii ,  zwalczania  następstw
używania  wyrobów  tytoniowych  i  wyrobów  powiązanych.  Jak  również  obejmuje
przeciwdziałanie  przemocy w rodzinie,  integrację  społeczną  osób uzależnionych i
z  roku  na  rok  do tego  programu przybywa nam zagadnień.  Pani   kierownik  GOPS
wspomniała,  że część zadań przechodzi z  GOPS na komisję  R.P.A. 
Cel  główny i  cele szczegółowy programu profilaktyki.
Celem  głównym  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów
alkoholowych   oraz  przeciwdziałania  narkomanii  na  rok  2019  jest  ograniczenie
zdrowotnych  i  społecznych  skutków  wynikających  z  nadużywania  napojów
alkoholowych,  używania  substancji  psychoaktywnych,  wyrobów  tytoniowych  i
wyrobów  powiązanych  poprzez  podnoszenie  poziomu  wiedzy  i  świadomości
mieszkańców  Gminy  Grunwald  oraz  prowadzenie  skoordynowanych  działań
profilaktycznych, terapeutycznych i  rehabil i tacyjnych.
Cel  główny będzie real izowany poprzez cele szczegółowe:
- prowadzenie profilaktycznej  działalności  informacyjnej  i  edukacyjnej  w 
  zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych, przeciwdziałania  narkomanii ,
  zwalczania następstw zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i  wyrobów
  powiązanych oraz przemocy w rodzinie,
-  wspieranie działań promujących trzeźwy i  bezpieczny sposób spędzania czasu
  przez rodziny,  dzieci i  młodzież,
-  wzmacnianie czynników chroniących i  motywujących do większej  aktywności w
  życiu społecznym,
- wspomaganie działalności instytucji ,  s towarzyszeń oraz osób fizycznych
  służącej  rozwiązywaniu problemów alkoholowych, narkomanii ,  zwalczania
  następstw zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych
  oraz przemocy w rodzinie,
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-  współpraca z organizacjami i  innymi jednostkami pożytku publicznego w
  obszarze profilaktyki,  rehabil i tacji ,  uzależnień oraz przeciwdziałania  przemocy
  w rodzinie,
-  zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i  rehabili tacyjnej  dla osób
  uzależnionych spożywających alkohol ryzykownie i  szkodliwie,  używających
  substancj i  psychoaktywnych,  wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych 
  oraz członków rodzin osób z problemami wynikającymi z  używania alkoholu,
  substancj i  psychoaktywnych i  wyrobów tytoniowych a także osób dotkniętych
  przemocą w rodzinie,
-  zapewnienie działania  Gminnej  Komisji  R.P.A w Gierzwałdzie,
-  ograniczenie dostępu do alkoholu.
To jest  cel  główny i  cele szczegółowe.
Ja  zapraszam  jak  co  roku  do  kontaktu,  do  swojego  biura,  w  każdej  chwili  jeżel i
państwo  jesteście  zainteresowani  szczegółami.  Mogę  tylko  powiedzieć,  że  w  tym
roku  już  pan  wójt  podpisał  również  i  powołał  nową  komisję.  Kiedy  zaczynałam,
przejmowałam  obowiązki  pełnomocnika,  komisja  l iczyła  11  osób.  W tym  roku  w
tej  chwili  już  jest  5  osób.  Oszczędności,  oszczędnościami  o  których  wczoraj
mówil iśmy.  My  oszczędzamy  już  od  dawna.  Pracy  przybywa,  obszarów  działania
również.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt uchwały.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/35/2019  w  sprawie
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych,  Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz zwalczania następstw używania
wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych na rok 2019. 
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
dotyczy  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2019 – 2032.   
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  przedstawia  zmiany,  które
wprowadzane  są  w  budżecie,  przede  wszystkim  w  załączniku  nr  1  gdzie  są
szczegółowe  dane  finansowe.  W  załączniku  nr  1  dokonane  są  zwiększenia
zarówno  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  8.865,-  z ł .  Dotyczy  to  przede
wszystkim  dotacji ,  którą  otrzymaliśmy  na  przeprowadzenie  wyborów
uzupełniających  do  rady  gminy  w  miejscowości  Stębark  na  kwotę  8.065,-  zł  i
zwiększenie  dochodów  w  GOPS  o  kwotę  800,-  zł .  Wynika  to  z  otrzymanych
refundacji  płac  z  urzędu  pracy.  W  załączniku  nr  2  gdzie  są  przedsięwzięcia  nie
uległy one żadnym zmianom, więc nie  ulega zmianie ten załącznik.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/36/2019  w sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta 2019 – 2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodnicząca Rady Gminy – pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  punkt  –
uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 r.  
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – dokonujemy zwiększenia zarówno
dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  8.865,-  zł .  Wynikają  one  z  dotacji  na
przeprowadzenie wyborów uzupełniających jak również z dochodów uzyskanych z
refundacji  z  biura  pracy.  Zwiększają  się  te  dochody  o  tą  kwotę  8.865,-  z ł  jak  i
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wydatki.  Jeśl i  chodzi  o  stronę  wydatków,  to  zostały  zaplanowane  dotacje,
przeniesione  do  wydatków  na  cel  przeprowadzenia  wyborów  jak  również
przesunięcia  zostały  dokonane  między  paragrafami  na  plany  ewentualnie  tam
gdzie  brakowało  planów czy  ewentualnie  nie  zaplanowano  wydatków.  Największą
zmianą  jaką  wprowadzamy,  jak  pan  wójt  wspomniał,  zakupiliśmy  posypywarkę.
Zabezpieczyliśmy  środki  na  zakup  tej  posypywarki  na  kwotę  37  tys.  zł  i  taką
kwotę  zabezpieczamy  w  budżecie.  Pozostałe  kwoty  to  jest  zabezpieczenie  innych
wydatków drobnych, przesunięcia między paragrafami.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 r.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/37/2019  w  sprawie  zmian
budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  w
postaci dotacji  celowej.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  razem  z  powiatem  finansujemy
wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  budowę drogi  Rychnowo -  Kiersztanowo.
Nasz  udział  jest  tam  25  tys.  zł  i  powiatu  też  25  tys.  zł ,  ogólnie  50  tys.  zł  cały
koszt  dokumentacj i .  Musimy  podjąć  uchwałę,  abyśmy  mogli  przekazać  nasze
środki do starostwa, żeby dalej  można było kontynuować procedurę.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  jaki  kształt  ta  droga  będzie  miała,  to  będzie
polepszony destrukt,  żwir,  kostka brukowa, asfalt?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – z tego co mi wiadomo to ma być droga
asfal towa.
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/38/2019  w  sprawie
udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  w  postaci  dotacji
celowej.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszych  obrad  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie
kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych na czas  oznaczony do 3 lat .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  kończą  się  umowy  dzierżawy.  5
wniosków  do  nas  wpłynęło.  Teraz  żebyśmy  mogli  przedłużać  dzierżawy  na  okres
do 3 la t ,  niezbędna jest  ta  uchwała do podjęcia  przez radę.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt uchwały.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/39/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po  umowach  zawartych
na czas oznaczony do 3 lat .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz  Husar  –  kolejny  punt
naszych obrad dotyczy podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
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geodezyjnym Mielno.
Wójt Gminy – pan Adam  Szczepkowski – jest  potrzeba opracowania tego planu.
To  wynika  z  chęci  gospodarowania  terenami  naszej  gminy  w taki  sposób  bardziej
kontrolowany  niż  dotychczas.  Oczywiście  było  różnie,  zapewniając  też  większy
ład  przestrzenny,  zrównoważony  rozwój  terenu  naszej  gminy  a  głównie  chodzi  o
działki  w  Mielnie  nr  199/4,  197/6.  Teren  obejmuje  5  działek,  a le  to  też  po  to,
żeby  jak  gdyby  mieć  możliwość  działania  w  kierunku  takim,  aby  u  nas  nie
powstały  żadne  uciążl iwe  zakłady  czy  wielkopowierzchniowe  hodowle  czy  to
fermy trzody chlewnej  czy drobiu czy inne na tym terenie konkretnie.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/40/2019  w  sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszych  obrad  dotyczy  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Stębark,  działka nr 31/2.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  potrzeba  jest  uchwalenia  miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  działki  nr  31/2  w  obrębie
geodezyjnym  Stębark.  Zwróci ł  s ię  do  nas  jeden  z  mieszkańców  Stębarka,
właściciel  tej  działki  między  Stębarkiem  a  Frygnowem.  Chce  tą  działkę
przeznaczyć  pod  działalność  górniczą  czyli  żwirownię.  Potrzebna  jest  uchwała.
Od trzech lat  ten temat jest  drążony. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka nr 31/2.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/41/2019  w  sprawie
uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka nr 31/2.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszych  obrad  dotyczy  podjęcia  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  wyborów  do
organów jednostek pomocniczych w Gminie Grunwald.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jesteśmy  w  okresie  przed  wyborami
sołeckimi.  Trzeba  przeprowadzić  wybory  do  jednostek  pomocniczych  Gminy
Grunwald  i  do  tego  potrzebne  jest  podjęcie  uchwały.  Wybory  chcemy
przeprowadzić  w  dniach  od  18  marca  do  8  kwietnia,  żeby  na  sesji  kwietniowej
mieć nowy skład sołtysów i rad sołeckich.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  zarządzenia  wyborów  do  organów  jednostek  pomocniczych  w
Gminie Grunwald.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/42/2019  w  sprawie
zarządzenia wyborów do organów jednostek pomocniczych w Gminie Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12)
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  temat
to  podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz
planów pracy stałych komisji  rady na 2019 rok.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/43/2019  w  sprawie
ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz  planów  pracy  stałych  komisji
rady na 2019 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszych  obrad  dotyczy  uchwały  w  sprawie  zamiaru  l ikwidacji  Szkoły
Podstawowej  im.  Królowej  Jadwigi  we  Frygnowie,    kolejny  punkt  w  sprawie
zamiaru  l ikwidacj i  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w  Mielnie  wchodzącej
w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.
Proponuję,  żeby oba te  punkty połączyć.  Otwieram dyskusję w tym temacie.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  reforma  oczywiście  jest  potrzebna,
wskazana.  Jest  to  niełatwa  reforma,  zdaję  sobie  sprawę.  Jest  możliwa  do
przeprowadzenia.  Rozpoczęła  się  ona  już  31  marca  2017  roku,  kiedy  to  rada
gminy  podjęła  decyzję  o  tym,  że   Publiczne  Gimnazjum im.  Władysława  Jagiełły
w  Stębarku  przekształci  s ię  w  ośmioklasową  szkołę  podstawową.  Jednoznacznie
wtedy było powiedziane,  że tam będzie szkoła podstawowa,  nie  gdzie  indziej .  Nie
chciano  tego  zrobić  ze  względu  na  zbliżające  się  wybory  tylko  przesunięto  to  na
później.  
Chciałbym  powiedzieć  kilka  słów  o  każdej  ze  szkół.  Potem  pokażemy  troszkę
zdjęć  dla  porównania,  żebyście  państwo  mieli  jakiś  obraz  tego  jak  te  szkoły
dzisiaj  w rzeczywistości wygladają.
Zaczniemy  od  Frygnowa.  Tam  mamy  9  oddziałów.  Ja  tam  byłem  z  pracownikami
gminy.  Obejrzeliśmy  dokładnie  tą  szkołę.  Jedno  co  wiem,  to  są  małe  klasy,
ciasne,  niewystarczające  na  taką  l iczbę  dzieci,  które  tam  się  dzisiaj  uczą.  Brak
jest  przede  wszystkim  sali  gimnastycznej.  Wczoraj  usłyszałem  od  jednego  z
naszych radnych, który l is ty odczytywał do przewodniczącej rady,  że zajęcia W-F,
które  odbywają  się  na  korytarzu,  to  jest  jak  gdyby  norma,  że  nic  takiego  się  nie
dzieje.  To  nie  na  te  czasy.  Kiedy  szkoła  powstawała  w  tym  1946  roku,  to
rzeczywiście  ten  korytarz  może  i  spełniał  określone  wymagania.  Jeżel i  chodzi  o
korytarze,  to  jak  drzwi  się  otworzy,  to  dwójka  dzieci  ledwo się  mieści.  Brak  jest
też  pomieszczeń  magazynowych.  Te  które  są,  to  są  niewystarczające,  zastawione,
zagracone.  Korytarze  też  są  zastawione  w  części.  To  też  stwarza
niebezpieczeństwo  dla  dzieci.  Dzieci  nie  mają  nawet  gdzie  na  przerwie  usiąść,
żeby spożyć jakąś kanapkę czy wypić sok. 
Gabinet  pielęgniarki  jest  zlokal izowany w przejściu do gabinetu dyrektora.  To też
pozostawia  wiele  do  życzenia  sobie.  Ciasna  jest  s tołówka.  Dodatkowo
wykorzystywana jest  jako sala  lekcyjna.  Szatnia  dla  130 dzieci  wygląda jak  obraz
nędzy i  rozpaczy.  Trzeba sobie prawdę powiedzieć.  To będzie  widać  na zdjęciach,
że  4  dzieci  wejdzie  i  nie  ma  gdzie  się  obrócić.  Już  nie  mówię  o  tych  ścianach
popękanych,  o  całym ogólnym stanie  te j  szatni.  Łazienki  wymagają  gruntownego
już  remontu.  To  też  jest  w  bardzo  opłakanym  stanie.  Nie  są  dostosowane  dla
potrzeb  mniejszych  dzieci.  Ogólny  stan  techniczny  szkoły  jest  bardzo  zły.  Z
zewnątrz  może  wygląda  dość  ładnie,  natomiast  w  środku  częściowo  jest  nawet
zagrzybiona.  Stan  jest  do  remontu.  Wentylacja  pozostawia  też  dużo  do  życzenia.
W jednej  z sal  nawet  nie było kratki,  z  wewnątrz było widać ptaki  i  gałęzie.  
Jest  s tara  instalacja  centralnego ogrzewania.  Elektryczna  też  pozostawia  wiele  do
życzenia  sobie.  Cały  ten  budynek  wymaga  gruntownego  remontu.  Brak  jest
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pracowni  przedmiotowych.  Dzieci  też  są  dowożone  do  Stębarku.  Dzisiaj  s łyszę  o
kosztach,  o  tym  że  dowóz  dzieci  jest  niebezpieczny  a  przerzuca  się  te  dzieci  na
halę  sportową  do  Stębarku.  Wożone  są  Frygnowo –  Stębark,  Stębark  –  Frygnowo,
to  samo Mielno  –  Stębark  i  Stębark  Mielno  i  tak  krążą  te  nasze  dzieci  na  okrągło
a szkoła w Stębarku za chwilę  będzie stała  pusta.  
Obecnie  do  szkoły  we  Frygnowie  uczęszcza  121  dzieci.  Jak  obserwujemy,  to  od
sześciu  lat  jest  tendencja  wzrostowa.  Oczywiście  dowóz  tutaj  będzie  zapewniony
przez  gminę.  Nie  ma  żadnego  zagrożenia.  Proszę  się  nie  martwić,  bo  niektórzy
poruszają  kwestię,  że  dzieci  będą  musiały  czekać  godzinę  na  zajęcia  w  szkole  w
Stębarku.  To  jest  nieprawda.  Po  drugie  dzisiaj  w  Mielnie  niektóre  dzieci  czekają
45 minut na zajęcia i  nikt tego problemu nie  podnosi  i  nie widzi problemu.
Kolejna  sprawa,  która  jest  rozpuszczana  w  terenie,  to  że  budynek  będzie
sprzedany.  Nie  będzie  sprzedany  ten  budynek.  W tym  budynku  we  Frygnowie  po
szkole  podstawowej  chcemy  zorganizować  klub  seniora,  jakąś  świet l icę
socjoterapeutyczną.  Dodatkowo  tam  w  przyszłości  znajdą  swoje  lokum  kluby
sportowe.  Nie tylko jeden GKS, ale  myślę,  że będziemy mieli  więcej.  
Jeśli  chodzi  o  Mielno,  to  jest  tylko  przekształcenie.  Wiadomo,  tam  już  dzisiaj
działa  przedszkole,  punkt  przedszkolny,  bo  przedszkola  nie  mamy.  Trzeba
stworzyć  przedszkole  samorządowe,  duże  przedszkole,  ale  to  też  nie  oznacza,  że
w Gierzwałdzie  czy Dylewie nie będzie przedszkola.  Te przedszkola zostają dalej .
Natomiast  na  tą  pozostałą  część  gminy będzie  duże  przedszkole  w Mielnie.  Jeżeli
ktoś  będzie  miał  życzenie,  chęć  oddać  dziecko  z  Gierzwałdu  do  Mielna  do
przedszkola,  to  też  nie  widzę  w tym problemu,  ponieważ  może  być  taka  sytuacja,
że rodzic dojeżdża gdzieś do pracy, to będzie mu to po drodze pasowało.  
W Mielnie  to  przedszkole chcemy zrobić dwuzmianowe.  Wydłużyć godziny pracy,
to  też będzie więcej  kadry potrzeba,  obsługi,  i td.  Do etatów też dojdziemy.
Szkoła  w  Mielnie  ma  10  oddziałów,  178  dzieci.  Też  na  tą  i lość  dzieci  ta  szkoła
jest  zbyt  mała,  zbyt  mała  i lość  klas  tam  jest .  Klasy  też  są  ciasne.  Do  zajęć
lekcyjnych  wykorzystywana  jest  s tołówka,  zaplecze  magazynowe.  To  będzie
widać  na  zdjęciach.  Zaplecze  magazynowe  jest  również  niewystarczające.  Jest
brak  przede  wszystkim  dużej  sali  gimnastycznej  dla  dzieci.  Jeżel i  będzie  to
przedszkole,  to  ta  salka,  która  tam  jest ,  uważam,  że  w  zupełności  na  dzisiaj
wystarczy  na  zajęcia  dla  przedszkolaków.  Szatnia  jest  zbyt  mała.  Dla
przedszkolaków  jest  zlokal izowana  osobno  w  przejściu  w  korytarzu.  To  zajmuje
też  powierzchnię.  Natomiast  to  wszystko  jest  do  przeniesienia,  do  zaadaptowania
na przedszkole.  
Plusem  w  tej  szkole  jest  jedna  rzecz,  to  że  dzieci  te  najmłodsze  mają  do
dyspozycji  jak  gdyby  przystosowane  do  swoich  potrzeb  łazienki.  To  jest  jedyna
rzecz,  która  przemawia  na  plus  tej  szkoły.  W przyszłości  może  powstać  czy  tam
być  zlokalizowane  przedszkole  samorządowe.  Brak  jest  też  pracowni
przedmiotowych.  Dzieci  znowu  są  dowożone  do  Stębarku  czy  na  halę
gimnastyczną  czy  zajęcia.  W  szkole  w  Mielnie  jest  t łok.  Szkoła  nie  posiada
również świetl icy.  
Natomiast  w  Stębarku  jak  wiecie  państwo  jest  duży  budynek,  nowoczesny.  Jest
przestronny.  Jest  tam  12  sal  lekcyjnych  z  dobrym  zapleczem  dydaktycznym.
Szkoła  też  posiada  pracownię  fizyczno-chemiczną,  salę  komputerową,  gabinet
pedagoga,  socjoterapeutyczny  gabinet,  gabinet  pielęgniarki,  bibliotekę,  świet l icę
szkolną.
Dodatkowe  pomieszczenia  z  możliwością  adaptacj i  na  salę  lekcyjną.  Są  szerokie
korytarze,  odnowione sanitariaty.  Posiada halę  sportową, si łownię,  dwa boiska.  W
tym  jedno  boisko,  już  mamy  zapewnione  środki  w  budżecie,  będzie
przekształcane  w  boisko  wielofunkcyjne.  To  jest  dodatkowo  na  plus,  żeby  ta
szkoła  funkcjonowała.  Szkoła  dodatkowo  też  posiada  przestronną  szatnię  i  to  z
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możliwością  podziału  na  dwie  grupy;  czy  to  chłopcy  czy  dziewczęta  osobno  czy
na  mniejsze  grupy,  w  jednej  szatni  klasy  I  –  IV i  V do  VIII.  To  wszystko  zależy
jak dyrektor już sobie zorganizuje.  
Jak  powiedziałem  wczoraj  na  komisjach  dla  wszystkich  etaty  będą  zapewnione.
Nikt  nie  zostanie  pokrzywdzony.  Wszyscy nauczyciele  znajdą pracę jak i  obsługa.
To  też  o  to  chodzi,  by  obsługa  też,  praca  była  dla  nich  zagwarantowana.  Jeżel i
powstanie  przedszkole  dwuzmianowe  w  Mielnie,  to  będzie  potrzeba  więcej.
Potrzeba  będzie  więcej,  żeby  obstawić  wszystkie  godziny.  Dodatkowo  mamy  do
dyspozycji  240  nadgodzin,  które  też  można  w  odpowiedni  sposób
zagospodarować.  To  przedszkole  w  Mielnie  będzie  podzielone  na  grupy.  Dzisiaj
są  tam  dwie  grupy.  W  przyszłości  będą  trzylatki,  czterolatki,  pięciolatki  i
sześciolatki.  To też potrzeba więcej  kadry.
Wczoraj  było  pytanie,  dlaczego  nie  zostawić  I  –  III  w  Mielnie.  Otóż  szanowni
państwo do Mielna  do  klasy  „zero”  dzisiaj  chodzi  27  dzieci,  z  tego sześciolatków
jest  16,  w tym spora część jest  spoza Mielna.  
Natomiast  do  I  klasy  chodzi  11  dzieci,  w  tym  8  dzieci  chodzi  ze  Stębarka,
Łodwigowa  i  Zybułtowa.  Nie  wierzę,  że  rodzic  jeżeli  będzie  miał  do  wyboru
Stębark  lub  Mielno,  to  odda  dziecko  do  Mielna.  Jeżeli  ta  ósemka  zostanie  w
Stębarku,  to  w Mielnie  mamy tylko troje  dzieci.  To samo druga klasa.  Dzisiaj  jest
8  dzieci,  6  dzieci  to  jest  Zybułtowo,  Góry  Lubiańskie.  Te  dzieci  przejdą  do
Stębarku,  bo  rodzice  przychodzą  do  mnie  i  proszą  wręcz,  żeby  ta  szkoła  w
Stębarku zaczęła  żyć.  Dwoje dzieci  w Mielnie zostanie w II  klasie.  
Padł  zarzut  w tym piśmie  wczorajszym,  że  klasy  będą  l iczne.  Absolutnie  nie  będą
liczne,  bo  od  I  do  IV  Frygnowo  i  Mielno,  w  Stębarku  będą  to  klasy  połączone.
Nie  będą to  jakieś  duże  i lości  dzieci.  Tu jest  Mielno 11,  Frygnowo jest  12,  to  jest
23 dzieci,  w drugiej  klasie 9 i  8,  w trzeciej  12 i  7.  
Natomiast  V do VIII to  będą klasy A i  B, osobno Frygnowo, osobno Stębark,  żeby
tych dzieci  nie  mieszać.  One już się w jakiś sposób zżyły.  To życzenie rodzica,  że
on zechce  przenieść  z  A do B czy  z  B do A.  Te  klasy  nie  będą  l iczne.  Jedna klasa
będzie  25  osób,  ale  to  na  to  prawo  pozwala.  Pozostałe  to  jest  18,  17,  13,  żadne
ilości w sumie.  
Co  jest  ważne,  to  też  to,  że  z  nauczycielami  nie  musimy  rozwiązywać  umów,  bo
ten  rok  jest  takim  przejściowym  rokiem.  Jest  jak  gdyby  wygaszane  gimnazjum.
Ten rok daje  taką możliwość,  że można nauczycieli  przenieść  czy z  Frygnowa czy
z   Mielna  do  Stębarku  bez  konieczności  rozwiązywania  umów.  Wystarczy
deklaracja  danego  nauczyciela  czy  chce  pracować  z  dyrektorem  w  Stębarku  czy
nie  chce.  Przechodzi  bez  konieczności  rozwiązywania  umowy  i  ponownej  je j
zawiązywania.  
Zmiany  te  to  też  nie  jest  tak  jak  niektórzy  zarzucają,  że  szuka  się  tylko
oszczędności  i  dlatego  są  te  zmiany  wprowadzone.  Ja  się  kieruję  głównie,  przede
wszystkim dobrem dzieci  i  nauczyciel i .  Po  to  żeby  poprawić  warunki  uczenia  się
i  nauczania,  tylko  tyle.  Tak  jak  powiedziałem,  dowóz  będzie  zapewniony,  bo  to
jest  po  stronie  gminy.  Ogólnie  koszty,  to  jest  praktycznie  wszystko  w  jednych
kosztach.  Dodatkowo uzyskujemy ten  budynek  we  Frygnowie  na  klub  seniora  czy
funkcjonalną  świet l icę.  Dzisiaj  też  jest  dofinansowanie  z  działania  11.2.3.  Jest
wniosek na to  pisany.  Kolejny będziemy w lutym składać.  Na całe  przystosowanie
tej  szkoły,  na  cały  remont  dostaniemy  środki.  Budżetu  gminy  nie  będziemy  w
jakimś tam większym stopniu obciążać.  
Chciałbym  pokazać  kilka  zdjęć,  żebyście  państwo  miel i  jakiś  obraz  jak  to
wszystko  wygląda.  Wybieramy  się  z  radnymi  do  szkół,  do  Frygnowa,  do  Mielna,
do  Stębarku,  żeby  obejrzeć,  każdemu  pokazać,  żeby  zajrzeć  do  każdego  kąta  i
sami  ocenimy  jak  to  wszystko  wygląda.  Dzisiaj  podejmiemy  tylko  uchwałę  o
zamiarze.  To  jest  uchwała  jeszcze  o  zamiarze.  To  nie  jest  l ikwidacja,  bo
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l ikwidacja  to  źle  się  kojarzy.  Nie  powinno  tak  wyglądać.  To  jest  przekształcenie
nie  l ikwidacja.  Likwidacja  to  coś  co  l ikwidujemy,  sprzedajemy  i  jest  to  wtedy
rzeczywiście  zlikwidowane.  Jestem  umówiony  z  kuratorem  oświaty.  Zaprosiłem
Warmińsko-Mazurskiego  Kuratora  Oświaty  tutaj  do  nas,  do  gminy.  Obiecał,  że  w
ciągu  dwóch,  trzech  tygodni  do  nas  dojedzie.  Też  chce  sam osobiście  obejrzeć  te
szkoły,  zajrzeć  wszędzie,  porównać.  Nie  ma  co  się  jak  gdyby  burzyć  i  prosiłbym
te osoby, które tak rozpuszczają różne plotki,  żeby nie  podsycały atmosfery,  bo to
nie  jest  potrzebne  nikomu.  Jeżel i  rada  nie  podejmie  decyzj i ,  że  nie  robimy
reformy,  to  nie  robimy.  Ja  dam  rodzicom  wolną  rękę.  Każdy  będzie  mógł  oddać
dziecko,  tam  gdzie  będzie  chciał .  Zobaczymy  gdzie  pójdzie  więcej  dzieci  tylko
żeby  na  przyszłość,  w  przyszłym  roku  część  z  nauczyciel i  nie  płakała,  bo  jak
zatrudnię  kadrę  nową  w  Stębarku,  to  później  po  l ikwidacji  szkoły  we  Frygnowie
już  dla  tych  nauczycieli  miejsca  nie  będzie.  Trzeba  mieć  tą  świadomość.  Dzisiaj
są etaty,  dzisiaj  przenosimy wszystkich a potem skąd weźmiemy. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz  ogłosiła  pięciominutową
przerwę.
Po przerwie głos zabrał  wójt  gminy.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  chciałem  tutaj  zaprosić  radnego
powiatowego – pana Piotra  Błaszkiewicza.
Radny Powiatu – pan Piotr Błaszkiewicz – z dyrekcj i  z Olsztyna przyjadą do
was  ludzie  w  ramach  akcji  „Czyste  powietrze”.  4  lutego  o  godzinie  16.00  tu
będzie  spotkanie.  Przyjedzie  dwóch  państwa  z  Olsztyna  i  będą  was  pouczać  jak
starać  się  o  dotacje,  o  dofinansowanie  na  zakup  pieców,  ocieplenie  domu,
wymiana okien.  Przyjadą  państwo i  będą  was  pouczać.  Ja  w uzgodnieniu  z  panem
wójtem poprosiłem, żeby tu przyjechali  do was.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  może  nie  pouczać  a  co  najwyżej
przedstawią  nam  program,  z  którego  będzie  można  skorzystać,  na  co,  w  jakiej
wysokości.  To  będzie  spotkanie  4  lutego  o  godzinie  16.00  tutaj  w  GOK  na  tej
sali .  Ogłoszenia  pójdą  jak  nie  w  tym,  to  na  początku  przyszłego  tygodnia.
Wszystko będzie wiadomo.
Przedstawiono  zdjęcia  ze  szkoły  we  Frygnowie;  sala  we  Frygnowie  z  jednych  w
piwnicy.  Tam w głębi  widać  gdzie  jest  napis  zima,  to  są  rury  kanalizacyjne,  które
biegną w jednej  z sal  lekcyjnych.  
Szatnia we Frygnowie – ciasna,  wąska,  ściany popękane.  Mamy kolejną klasę.  
Tutaj  odbywają  się  zajęcia  W-F  czyli  korytarz.  Z  tego  co  wiem  od  rodziców,  to
tam  jest  rozwijany  jakiś  stary  dywan  i  na  tym  dzieci  ćwiczą.  To  są  te  wąskie
korytarze.  Widać  nieszczelności  w  oknach.  Teraz  nie  widać,  bo  są  pozatykane  te
nieszczelności  papierowymi  ręcznikami.  Tak  to  się  uszczelnia  u  nas  w  szkole  we
Frygnowie.  Wcześniej  było  widać  też  tam  starą  instalację  centralnego
ogrzewania.  Tutaj  też  widać  jak  te  ściany  wyglądają.  Tutaj  jest  ta  szersza  część
korytarza  gdzie  odbywa  się  W-F.  Tutaj  mamy  kolejny  przykład  rur
kanalizacyjnych w klasach lekcyjnych.  
Korytarze,  że  dzieci  nie  mają  gdzie  posiłku  spożyć,  na  stojąco,  na  miarę
dwudziestego  pierwszego  wieku.  Tu  widać  wilgoć  w rogach,  jak  grzyb  wychodzi.
Nie  wiem  czy  to  jest  takie  bezpieczne.  To  jest  taka  rzecz,  że  Sanepid  jakby
chciał ,  to  by  nam  tą  szkołę  zamknął.  Wiadomo,  że  nikomu  na  tym  nie  zależy,  bo
to  byłoby z  krzywdą dla  nas  wszystkich.  Tu jest  gabinet  pielęgniarki,  w przejściu
do  gabinetu  pani  dyrektor.  Tutaj  jest  jedna  z  klas,  która  jest  dzielona  płytą
gipsowo-kartonową. To jest  sala,  dwie zrobione z  jednej  w piwnicy właśnie.  
Dyrektor  Szkoły  –  panie  Ewa  Zwalińska  –  panie  wójcie  proszę  mówić  prawdę.
Ja mogę być nieobiektywna, to  nie jest  w piwnicy,  to  jest  na półpiętrze.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tu są pokazane łazienki.  Ciemne
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klasy,  ciasne.  Tu  mamy  ten  przykład  pomieszczenia,  sali  lekcyjnej,  w  której  nie
ma  nawet  kratki  wentylacyjnej.  Tutaj  nie  widać,  ale  wewnątrz  widać  gałęzie
nanoszone  przez  ptactwo.  Tu  jest  wyjście  z  tej  piwnicy.  Jeżel i  nie  byłaby  to
piwnica,  tylko  półpiętro  a  to  jest  poniżej  poziomu  górnego  ta  sala  na  dole.  Tutaj
też  widać  nieszczelności  w  oknach,  grzejniki  stare.  Widać  stan  drzwi,  s tolarki
drzwiowej.  To wszystko jest  do wymiany. 
W  Mielnie  zdecydowanie  warunki  są  lepsze,  szkoła  jest  w  lepszym  stanie.
Dyrektor  jest  bardziej  operatywny.  Lepiej  o  szkołę też  dba.  Co prawda na tą  i lość
dzieci  klasy  są  za  ciasne,  za  małe,  mała  salka  gimnastyczna.  Dla  przedszkola  w
zupełności  wystarczy.  Nowe  tutaj  łazienki  przystosowane  dla  dzieci  z
przedszkola,  szatnia,  wejście  do  szkoły,  jedno  z  dwóch.  Tutaj  jest  magazyn.  Tu
się  odbywają na stołówce też zajęcia.  Tu jest  przykład magazynku w Mielnie,  jaki
jest  porządek ładny. Sala  lekcyjna połączona z magazynkiem.
I  tak  to  Mielno  wygląda  zdecydowanie  lepiej  niż  Frygnowo.  Na  przedszkole  jak
najbardziej  s ię  nadaje.  
Teraz pokażemy kilka zdjęć ze szkoły w Stębarku,  gimnazjum. Tutaj  mamy sale  w
Stębarku.  Widać  od  razu,  że  są  ładne,  widne sale.  W jednej  sal i  wyszło  pęknięcie
na  jesieni.  Można  to  było  zrobić  wcześniej .  Nie  wiem  dlaczego  nie  zostało
zrobione.  Są  porządne  sanitar iaty.  Korytarze  jak  państwo  widzicie  bezpieczne,
hala  sportowa.  Gabinet  pielęgniarki  w  pełni  wyposażony.  Kolejna  salka
gimnastyczna  u  góry,  ta  mniejsza.  Szatnie  obecnie,  te  które  są  w  tej  chwili ,  a le
tutaj  od  1  września  będzie  sala  lekcyjna.  Kiedyś  tu  też  była.  Szatnia  zostanie
przeniesiona  na  szczyt  budynku,  tam  gdzie  kiedyś  jeszcze  była  przed
wybudowaniem  tej  hali  gimnastycznej.  Zaplecze  hali  gimnastycznej,  tam  gdzie
miała  powstać świetl ica wiejska.  Pani  soł tys pytała,  na razie  świetl icy nie  będzie.
Sala  komputerowa,  widać  że  jest  przestronna,  duża.  To  jest  świetl ica,  która  jest
wykorzystywana również na stołówkę. 
Jakiś  tam obraz  państwo  macie.  Jak  powiedziałem,  radni  jeszcze  będą  zaproszeni
na  wyjazd we wspólnym gronie.  Będą mieli  możliwość  zobaczyć  przed podjęciem
ostatecznej  uchwały.  Będzie  pan  kurator,  będziemy  mogli  porozmawiać.  Będzie
spotkanie  z  dyrektorami,  z  całą  kadrą,  z  mieszkańcami,  z  rodzicami.  Kto  będzie
chciał  przyjść  na  spotkanie,  to  też  będzie  mógł  przyjść.  Będziemy  jeszcze  o  tym
temacie  szeroko rozmawiać.  Dzisiaj  jest  potrzebna nam uchwała  o zamiarze,  żeby
dalej  móc  pracować  w  tym  temacie.  Jak  powiedziałem,  najważniejsze  jest  dobro
dzieci  i  nauczyciel i  a  jak dzieci  to i  rodziców. 
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  w  dalszym ciągu,  chcę  powiedzieć,  to
co  mówiłam  wczoraj.  Uważam,  że  jest  to  nie  do  końca  dobrze  opracowane  i
przygotowane.  Mamy  ogólny  obraz  tego  wszystkiego.  Uważam,  że  powinniśmy
najpierw  dostać  konkretną  taką  rozpiskę  l iczbową,  jakby  to  wyglądało  jak  byśmy
wrócil i  do  starych  obwodów  szkolnych.  I le  faktycznie  zostałoby  dzieci  we
Frygnowie,  Stębarku i  w Mielnie  z  podziałem na  stare  obwody szkolne.  Jak  to  by
wyglądało,  pierwsza  rzecz.  Druga  rzecz,  to  powinniśmy  dostać  również  już
konkretne  wyliczenie,  i le  i  jakich  etatów  będzie  potrzeba  w  szkole  w  Stębarku.
Nawet  biorąc  pod uwagę,  zamiar  l ikwidacj i  szkoły w Mielnie  i  we Frygnowie.  Bo
na  dzień  dzisiejszy  to  w  zasadzie  nic  nam  nie  mówi  to,  że  będą  dwie  klasy  V,
dwie klasy VI,  dwie VII,  dwie VIII,  pozostałe są pojedyncze.  Tak jak mówiłam, w
tej  chwil i  mamy  klasę  I ,  II  i  III  we  Fygnowie,  I ,  II  i  III  w  Mielnie.  Od  września
będzie  to  jedna  klasa.  Czyli  klasy  zostaną  połączone.  Więc  teraz  co  będzie  z
jednym nauczycielem, bo tylko jeden dostanie pracę.  Drugi  tej  pracy nie  dostanie.
Na  jakiej  zasadzie  będziemy  wybierać,  kto  tą  pracę  dostanie  a  kto  te j  pracy  nie
dostanie?  Czy  mamy  w  ogóle  cokolwiek  innego  do  zaproponowania?  Będą  tacy
którzy  tą  pracę  stracą.  Co  będzie  z  obsługą?  Nie  wierzę  w  to,  że  wszyscy  z  tych
dwóch  szkół  przejdą  do  tej  trzeciej ,  która  też  ma  tam  pracowników  obsługi?
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Nagle  dla  wszystkich  znajdą  się  etaty,  bo  też  nie  wiemy,  jakie  etaty  będą  tam
potrzebne  a  jakie  etaty  nie  będą  potrzebne?  Tutaj  pan  wójt  powiedział ,  że  mamy
240  nadgodzin.  Owszem,  może  mamy  te  nadgodziny,  ale  zacznijmy  od  tego
jakiego  rodzaju  to  są  nadgodziny.  Są  to  najczęściej  zajęcia  specjalistyczne
prowadzone  przez  specjalistów  typu  logopedia,  rewalidacja,  zajęcia  korekcyjno-
kompensacyjne  i  nie  każdy  takie  zajęcia  może  poprowadzić.  Dlatego  uważam,  że
jest  potrzebne  nam  takie  rozeznanie,  jaka  l iczba  i  jakich  etatów  będzie
potrzebna?  To  co  pan  wójt  powiedział ,  że  2017  roku  była  podjęta  taka  a  nie  inna
uchwała  ze  względu  na  wybory  jest  nieprawdą.  Dlatego,  że  ta  uchwała  była
podjęta  z  tego  względu,  żeby  na  tamten  czas  nie  uszczuplać  tych  dwóch  szkół,
żeby  zostały  w  takiej  formie  jak  były,  a  my  mamy  mieć  okres  przystosowywania
do  tego,  że  będzie  tam  ośmioklasowa  szkoła  podstawowa.  Głupotą  było  mówiąc
kolokwialnie,  byłoby  to,  żeby  ta  szkoła  nie  została  zagospodarowana.  Ponieważ
rzeczywiście,  sami  państwo  widzicie,  baza  lokalowa  jaka  jest ,  jest  naprawdę
bardzo  dobra  i  to  jest  moje  osobiste  zdanie.  Ja  uważam,  że  wszystkie  dzieci  z
obwodu  Mielna  i  Frygnowa  od  klasy  IV oczywiście  powinny  do  tej  szkoły  pójść.
Wchodzą  już  przedmioty  ukierunkowane.  Są  tam  bardzo  dobre  klasopracownie,
które  przez  okres  istnienia  gimnazjum  zostały  naprawdę  świetnie  wyposażone.
Przez te dwa lata szkoły podstawowej możemy popracować.
Moim  zdaniem  od  klasy  IV  jak  najbardziej ,  ale  to  jest  moje  osobiste  zdanie.
Uważam,  że  młodsze  klasy  powinny  w tych  szkołach  zostać,  tym bardziej ,  że  jak
pan  wójt  powiedział  i  tak  te  budynki  będą  zagospodarowane czyli  nie  będą  jakieś
dodatkowe koszty generowane,  że trzeba będzie kogoś tam dodatkowo do palenia,
do  sprzątania  czy  czegokolwiek.  Prawda  jest  taka,  że  te  maluchy  w  takich
mniejszych  grupach  naprawdę  łatwiej  i  lepiej  pracują.  W  mniejszych  klasach,  w
mniejszych  szkołach  te  dzieci  są  bardziej  takie  uspołecznione.  Tam  jednak  tych
klas  będzie  dużo.  Moja  propozycja  była  taka,  żeby  jeszcze  dodatkowo,  bo  w
Mielnie  już  jest  punkt  przedszkolny  dla  tych  młodszych  dzieci,  utworzyć  też
jedną  grupę  dla  3,  4  i  5-latków  we  Frygnowie,  żeby  rodzice  też  mieli  tam  punkt
przedszkolny  na  miejscu.  Zostawić  „zerówkę”,  I ,  II  i  III  klasę  a  od  IV  klasy  jak
najbardziej ,  bo  bez  sensu  wozić  te  dzieci  do  hali  na  zajęcia  W-F  czy  do
klasopracowni  na  zajęcia  typu  fizyka,  biologia  czy  chemia.  Wydaje  mi  się,  że
młodsze  klasy  mogłyby  zostać.  Kolejna  sprawa  o  której  mówiłam wczoraj,  trochę
się  z  tym  wszystkim  pośpieszyliśmy,  bo  ja  uważam  osobiście,  że  najpierw
powinniśmy zrobić  spotkanie i  konsultacje  z  dyrektorami,  z  radą  rodziców,  z  radą
pedagogiczną.  To wszystko dokładnie  omówić.  Zobaczyć jak  to  wygląda.  Dopiero
później  wychodzić  z  taką  propozycją  i  z  taką  ofertą.  Ja  wiem,  no  samo  słowo
likwidacja  źle  nam się  kojarzy,  ale  uważam, że to  też jest  złe  słowo.  Nie powinna
to być l ikwidacja  .  Takie to  jest  moje po prostu zdanie.  
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Podjęcie
uchwał  intencyjnych  nie  kończy  procesu  l ikwidacji  szkół  w  Mielnie  i  we
Frygnowie.  To jest  dopiero  początek.  Pani  Kamińska  tutaj  powiedziała,  że  byłaby
to  dobra  sytuacja,  jak  byśmy  najpierw  przedyskutowali  sprawę  a  dopiero  potem
podejmowali  decyzję.  Nawet  po  podjęciu  tych  uchwał  jesteśmy  przed  okresem
dyskusji ,  konsultacj i ,  bo  to  tylko  otwiera  taką  ścieżkę  szerokiej  dyskusj i ,
szerokich  konsultacj i ,  poszukiwania  innych  niż  te,  które  pan  wójt  zaproponował
rozwiązań.  Ja  powiem  szczerze  l iczę  na  to,  że  państwo  jednak  będziecie  chcieli
uczestniczyć  w  tej  dalszej  dyskusji  na  temat  tego  jak  system  oświaty  na  terenie
Gminy  Grunwald  ma  wyglądać.  O  potrzebie  reformy  tego  systemu  oświaty  była
mowa już dość dawno. W 2017 roku została  podjęta,  tak jak pan wójt  tutaj  mówił,
uchwała  o  nowym  systemie  oświaty.  Ja  chciałbym  państwu  przytoczyć  kilka
wypowiedzi  z  sesji  i  z  posiedzeń  komisji ,  kiedy  dyskutowaliśmy  o  tym  jakie
byłyby najwłaściwsze rozwiązania.
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Na  sesji  8  marca  2017  roku  padły  takie  słowa  „ja  mówię  wyraźnie,  w  2019  roku
rada,  która  będzie  funkcjonowała  w  roku  2019  na  pewno  podejmie  decyzję
ograniczającą  l iczbę  placówek  na  terenie  Gminy  Grunwald.  Zdecydowanie.  Z
tym,  że  na  pewno  nie  będzie  to  dotyczyło  dwóch  placówek,  mówię  tu  o
Gierzwałdzie  i  Stębarku.  A reszta  to  jak,  nie  jestem dzisiaj  w  stanie  wypowiadać
się,  kto będzie  takie  decyzje  niepopularne  podejmował.”  To mówił  wójt  Kacprzyk
na  sesji  8  marca.  Jeszcze  jeden  cytat  tego  samego  autora.  „Na  pewno  nie
zmniejszy  się  l iczba  dzieci  w  miejscowości  Gierzwałd  z  tego  tytułu,  że  jest  to
miejscowość  w tej  chwil i  największa  i  rozwojowa.  Tu przybywa dzieci,  przybywa
mieszkańców.  Buduje  się  i  ta  miejscowość  się  rozrasta.  Niestety  patrząc  na
pozostałe  miejscowości  na  terenie  naszej  gminy,  to  niż  demograficzny  potężny.
Jak  na  którejś  komisji  informowałem  radnych,  że  w  ciągu  roku  straci l iśmy  50
dzieci  czyli  dwie  klasy,  dosłownie  dwie  klasy.  Tak  że  tutaj  każdy  z  nas  chciałby
być  dobry  i  powiedzieć  i  obiecać  wszystkim,  słuchajcie,  te  szkoły  które
funkcjonują  w  naszych  miejscowościach,  to  one  zawsze  będą,  one  będą  istniały,
że  zawsze  będzie  nas  na  to  stać.  Niestety  sami  wiecie,  że  subwencję  na  szkoły
dostajemy  nie  na  budynek  szkolny  i  wypłaty  nauczycieli  tylko  na  dziecko.  Jeśli
ten  nauczyciel  uczy  czworo  dzieci  a  nie  25  to  wiecie  jaki  to  jest  potężny  koszt.
Gminę  nie  będzie  na  pewno  na  to  stać.  Ta  subwencja  na  pewno  mocno  poleci  w
dół  już  w roku przyszłym,  z  tego tytułu,  że  pierwsza  rzecz,  to  utracimy dziewiąte
klasy,  które  pójdą  do  szkół  średnich.  Druga  rzecz  mówiło  się  głośno  o  subwencji
na  sześciolatków.  Na  razie  subwencji  nie  widzę  i  jakoś  rząd  o  niej  zapomniał.
Dlatego  z  tego  tytułu  zaproponowaliśmy  najbardziej  oszczędną  wersję,
najbardziej  optymalną  z  najmniejszą  i lością  tutaj  środków  finansowych,  które
będziemy  musieli  przeznaczyć  na  rozbudowę  sieci  szkół.  Mówię  tutaj  o  lekkiej
rozbudowie  Gierzwałdu.  Jeszcze  to  trzeba  będzie  skorygować  i  omówić  na
komisjach  a  dać  jeszcze  czas  nauczycielom,  którzy  ewentualnie  mogą  odejść  na
emerytury  bądź  na  zasiłki  kompensacyjne  bądź  na  inne  formy  albo  3  lata  na
znalezienie  sobie  pracy  w  innym  miejscu.  Będą  powstawały  szkoły  branżowe  i
szkoły  ogólnokształcące,  bo  zwiększają  l iczbę  oddziałów.”  To  jest  odpowiedź  na
pytanie.  To też powiedział ,  jak powiedziałem pan Kacprzyk.  
My  powinniśmy  zająć  się  dwoma  aspektami,  aspektem  społecznym,  z  którym
wiążą  się  te  przeprowadzki  dzieci  z  jednej  szkoły  do  drugiej  i  być  może
niezadowolenie  niektórych  rodziców,  być  może  niezadowolenie  niektórych
nauczycieli  z  uwagi  na  niepewną  sytuację  od  1  września.  Na  brak  tej  dokładnej
wiedzy,  kto  zostanie  zatrudniony a kto  niestety  będzie  musiał  sobie  szukać  pracy.
Tutaj  pan  wójt  powiedział ,  że  wszyscy nauczyciele  i  wszyscy pracownicy  obsługi
znajdą  zatrudnienie.  Więc  myślę,  że  to  jest  jakaś  realna  deklaracja.  Co  do
protestów  rodziców  czy  niezadowolenia  rodziców,  to  w  każdej  sytuacji  rodzic
protestował  będzie,  jeżeli  dzisiaj  jego  dziecko  idzie  do  szkoły  5  czy  10  minut  a
za  chwilę  każde  musi  wsiadać  do  autobusu  i  jechać  5  czy  10  kilometrów.  To  jest
naturalna   reakcja  rodzica  na  zmianę  na  niekorzyść  tego  dziecka.  Zwróćcie
państwo  uwagę  na  inną  sytuację.  Dzieci  ze  Stębarka  w  tej  chwil i  mając  pod
bokiem   dobrze  wyposażoną  szkołę  a  jeżdżą  do  Mielna.  Nikt  nie  użala  się  nad
losem  ani  tych  dzieci  ani  ich  rodziców.  Każdy  patrzy  z  perspektywy  własnego
interesu  i  własnej  wygody.  Dlatego  ten  aspekt  społeczny  oczywiście  budzi  nasze
zainteresowania jako radnych przed podjęciem tego ważnego tematu.  
Jest  jeszcze aspekt  ekonomiczny.
Tutaj  z  tych  cytowanych  wypowiedzi  wójta  Kacprzyka  wynikało  jasno,  że  2  lata
temu  było  wiadomo,  że  subwencje  oświatowe  będą  zmniejszane  w  związku  ze
zmniejszającą się l iczbą dzieci.  W tej  chwili  w roku szkolnym 2018/2019 skończą
naukę  w  naszych  szkołach  4  klasy  ósme  i  2  klasy  gimnazjum.  Odejdzie  ze  stanu
ilościowego  100  uczniów.  W  związku  z  tym  powstanie  kolejne  zmniejszenie
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subwencji  oświatowej.  Jeżeli  chcemy  utrzymać  3  szkoły:  w  Mielnie,  Stębarku  i
Frygnowie  -  bo  propozycja  pani  Kamińskiej  jest ,  żeby  w dalszym ciągu  utrzymać
3  szkoły  z  ograniczoną  ilością  klas  w  szkole  w  Mielnie  i  we  Frygnowie  -  to  de
facto  niewiele  zmieniamy.  Zmieniamy  odrobinę  plan  dowozu  dzieci,  bo
unikniemy  przewożenia  dzieci  w  trakcie  dnia  na  zajęcia  specjalistyczne  do
Stębarku.  Utrzymanie  trzech  budynków  na  terenie  południowej  części  gminy  jest
-  wydaje  się  i  ekonomicznie  i  logicznie  nieuzasadnione.  Dlatego  bardzo  ważnym
tematem  jest  to  co  również  pani  Kamińska  tutaj  podkreśli ła:  brak  dokładnych
kalkulacji ,  wyliczeń,  struktury  proponowanych  rozwiązań.  Ja  myślę,  że  sama
uchwała  intencyjna  o  l ikwidacji  tych  dwóch  szkół  jeszcze  nie  wymusza  takiej
wiedzy.  To  jest  początek  dyskusji  na  temat  tego,  jak  ta  oświata  w  Gminie
Grunwald  ma  wyglądać.  To  dopiero  od  tego  momentu  zaczniemy  anal izować,
konsultować,  przedstawiać  rodzicom  i  pozostałym  mieszkańcom  te  wszystkie
aspekty  związane  z  tym  procesem  likwidacj i .  Jeżeli  te  uchwały  odrzucimy,  to
dalsza  dyskusja  nie  ma sensu.  Pozostanie  tak  jak  było  do  tej  pory  i  te  -  być  może
nie  półtora  mil iona  tak  jak  jest  w  tej  chwili  -  a  być  może  dwa  mil iony  trzeba
będzie  z  budżetu  gminy  dokładać  do  funkcjonowania  takiego  systemu  oświaty.  Ja
rozumiem  zniecierpliwienie  środowiska  związanego  ze  szkołami,  że  jest  to  jakiś
stan  zagrożenia.  To  rozumiem,  ale  spróbujmy  na  razie  tylko  podjąć  te  uchwały.
Niestety  w marcu  czy  kwietniu  już  podejmować  tych  uchwał  nie  będziemy mogli ,
bo  to  już  będzie  za  późno.  Zobligowani  jesteśmy  podjąć  te  uchwały  do  końca
lutego.  W  związku  z  tym  takie  intencje  muszą  być  ogłoszone  i  kurator  oświaty
musi  o tym wiedzieć.  Dlatego zwracam się  do państwa radnych,  żeby nie  zamykać
drogi  dyskusj i  nad  problemem funkcjonowania  oświaty,  żebyśmy mogli  poznać  te
wszystkie  aspekty,  które  przemawiają  za  tą  propozycją  pana  wójta,  ale  również
poznać te  głosy,  które są temu przeciwne. 
Nauczycielka  –  pani  Katarzyna  Zawadzka  –  ja  pracuję  jeszcze  w  gimnazjum  w
Stębarku.  Jestem  mieszkanką  miejscowości  Grunwald.  Ja  sprostuję  kilka
informacji ,  które  zawarł  tutaj  podał  pan  wójt  z  zakresu  pomieszczeń  w  naszym
gimnazjum.  Z  tego  co  ja  l iczę  od  3  dni,  to  mamy  11  sal  dydaktycznych,  nie  12.
Jest  11  sal  dydaktycznych.  W  te  11  sal  dydaktycznych  wchodzi  jeszcze  sala
komputerowa.  Mamy  dwie  ładne  szatnie,  to  są  dwa  ładne  pomieszczenia.  Mamy
stołówkę.  My nie  mamy świet l icy.  Myśmy nigdy nie miel i  w gimnazjum świetl icy.
Zawsze  to  była  nasza  bolączka  w  momencie,  kiedy  opiekowaliśmy  się  dziećmi,  a
czasami tych dzieci  było 50 sztuk.  My je po prostu tam wkładaliśmy do stołówki i
one  siedziały i  czekały,  bo my nie  mamy świet l icy.  Mamy ładną bibliotekę,  mamy
ładne gabinety,  mamy szerokie korytarze.  Tylko proszę zwrócić uwagę, że jak tam
umieścimy  250  dzieci,  to  już  nie  będzie  piękna  przestronna  szkoła.  Ja
pracowałam  w  tej  szkole  kiedy  było  tyle  dzieci.  Ja  wielokrotnie  miałam  zajęcia
na  stołówce,  bo  nam  brakowało  sal .  Miałam  w  sali  korekcyjnej,  w  bibliotece,  bo
my  nie  mieliśmy  sal.  Jak  weszły  oddziały,  wchodzi  tyle  oddziałów,  to  w pewnym
momencie  zaczyna  brakować  sal,  żeby  dzieci  włożyć  do  sal ,  żeby  siedziały.  Są
jeszcze  zajęcia,  które  są  dodatkowo  organizowane.  Jest  pomoc  psychologiczno-
pedagogiczna.  Są  zajęcia  dydaktyczno-  wyrównawcze  i  tam jest  do  ośmiu  dzieci.
Gdzie  ja  mam pójść  z  tymi  dziećmi,  do  pokoju  nauczycielskiego?  To  jest  jeszcze
pomieszczenie,  które  zostanie.  Jeżel i  są  W-Fy,  to  jeżeli  nawet  dwie  klasy  się
włoży,  to  potrzebna  jest  sala  korekcyjna,  bo  dziewczęta  zostają  na  sal i  a  chłopcy
idą  grać  w  tenisa.  Z  pięćdziesiątką  dzieci  nie  da  rady  prowadzić  lekcji .  Ja
odnoszę  wrażenie,  że  tutaj  trzeba  by  było  się  zastanowić.  Pan  Wójt  sam
powiedział ,  że  jest  tendencja  wzrostowa,  że  dzieci  przybywa.  Teraz  jest  270  a  za
kilka la t  może być tyle,  że  naprawdę zabraknie sal  w gimnazjum. Ja wiem,  że pan
zbuduje.  Zostały dobudowane 4 sale  do hali  i  to są sale  mniejsze niż  te  które są w
reszcie  budynku  i  tylko  tam  są  nowe  okna.  Reszta  budynku  wymaga  wymiany
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okien.  Ja  u  siebie  w  gabinecie  mam  zabite  okno  gwoździem,  bo  nie  idzie  go
zamknąć,  bo  to  są  okna  drewniane.  W  sali  27  przez  całą  długość  leci  woda.  W
tym  roku  miałam  3  razy  odwołane  zajęcia,  bo  padał  deszcz.  Nie  mogłam
przeprowadzić  tam  zajęć.  Środkiem  są  ustawione  miski,  żeby  nie  ciekło.
Gimnazjum  też  wymaga  dofinansowania.  Nie  pouczam  pana  tylko  prostuję
niektóre  rzeczy.  Ja  staram się  w  sposób  kulturalny,  tak  żeby  wszyscy  zrozumieli .
Jest  następna  sprawa,  powiedział  pan,  że  wszyscy  nauczyciele  będą  zatrudnieni.
Są  nauczyciele,  którzy  do  tej  pory  mają  zatrudnienie  w  gimnazjum,  bo  ja  należę
do  tych  nauczyciel i .  O  nas  się  nic  nie  mówi.  Nas  też  jest  12  osób.  Wiedzieliśmy,
że  będzie  l ikwidacja  którejś  szkoły.  Wiedzieliśmy,  że  będzie  reorganizacja,  ale
nie  coś  takiego,  taka  po  prostu  rewolucja.  Mówi  się  o  nauczycielach  szkoły
podstawowej  we  Frygnowie,  mówi  się  o  Mielnie,  o  nas  na  przykład  się  nic   nie
mówi.  Teraz  wypowiem  się  jako  rodzic.  Moje  dziecko  chodzi  do  szkoły  do
Frygnowa.  Ja  kończyłam tą  szkołę  i  uważam,  że  na  te  warunki,  które  tam obecnie
są  takie  tragiczne,  raczej  dobrze  zostałam  wykształcona.  Po  to  zdobyłam
wykształcenie  i  teraz  utrzymuje  rodzinę  i  moje  dziecko  też  chodzi  do  tej  szkoły.
Nie  wyobrażam sobie,  żeby  mogło  chodzić  do  innej  szkoły.  Otrzymuje  tam dobre
wykształcenie.  Jedna  rzecz,  jakie  stwarzamy  warunki  a  druga  to  są  zasoby
ludzkie.  Są  tam  bardzo  dobrzy  nauczyciele.  Postawi  teraz  nas  pan  wszystkich  i
teraz będą nas palcem wybierać,  kto z  nas pracuje,  kto nie pracuje.  Można to  było
troszeczkę inaczej  zrobić.  Od tego państwo jesteście,  ale  nie  coś takiego. Za jakiś
czas  będzie  problem,  gdzie  my podziejemy te  dzieci,  bo  w gimnazjum w budynku
przestaną  się  mieścić.  Atut  tej  szkoły,  to  jest  piękna  hala.  Ona  jest  z  2006  roku.
Cała  reszta,  to  jest  szkoła  wybudowana  kupę  lat  temu.  To  jest  też  stary  budynek
wymagający remontu.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  -  chciałbym  się  odnieść  do  tej  pani
wypowiedzi.  Przede  wszystkim szanowna  pani  dzieci  nie  l iczy  się  w sztukach.  To
nie  jest  trzoda  ani  bydło,  tak  na  przyszłość.  Natomiast  te  okna,  te  lejące  się
sufity  jak  pani  to  określi ła  czy  gwoździe  w  oknach,  to  nie  jest  moja  zasługa.  To
nie ja  28 lat  rządziłem ta  gminą.  Ja do tego nie  doprowadziłem. Natomiast  ja  pani
pokażę,  że  jeżel i  będzie  potrzeba  rozbudowania  te j  szkoły,  to  ja  rozbuduję.
Proszę  mi  dać  szansę.  Państwo  nie  wiem  czego  się  tak  bardzo  obawiacie.
Powiedziałem,  że  dla  wszystkich  praca  będzie.  Bez  rozwiązywania  umów
przejdziecie  państwo wszyscy czy  do Stębarku  czy  też  do  innych  szkół  na  terenie
gminy,  bo  dyrektorzy  przygotują  arkusze  organizacyjne,  w  których  znajdą  się
etaty  dla  wszystkich.  240  nadgodzin  jest .  I le  to  jest  etatów.  Proszę  sobie
policzyć.  Dla  wszystkich  będzie.  Są  osoby,  które  mają  na  przykład  nauczanie
początkowe,  dodatkowo  mają  5  godzin  języka  polskiego,  gdzie  pełen  etat  jest  w
nauczaniu  początkowym.  Niestety  te  5  godzin  trzeba  będzie  oddać  kolejnej
osobie.  Etat  ma  pełen.  Dlaczego  ma  ciągnąć  dodatkowo  jeszcze  jakieś  godziny  a
dla  drugiego  ma  brakować  godzin.  Nie  może  tak  być.  Dla  wszystkich  godziny  się
znajdą,  powtarzam  i  są  zapewnione.  Także  tu  żadnego  zagrożenia  nie  ma.
Możemy tylko  jako  powiedziałem,  poprawić  warunki  nauczania  w jakich  uczą  się
dzieci.  To będzie  z  korzyścią  dla  nas  wszystkich,  dla  dzieci,  dla  nauczyciel i  i  dla
rodziców. Ja  wiem, że  państwo się  przyzwyczail iście  do tego co było.  To było  dla
państwa wygodne.  Takie  państwo w państwie  swoje  jak  gdyby stworzone  i  dobrze
się  żyło  niektórym.  Jak  państwo  posłuchacie,  rada  zadecyduje  o  tym,  żeby  tę
reformę  przeprowadzić  w  ten  sposób,  myślę,  że  gorzej  się  państwu  nie  będzie
żyło  a  wręcz  przeciwnie,  nawet  lepiej .  Nie  będziecie  państwo  kursować  po  3
różnych  szkołach;  Frygnowo,  Stębark  i  Mielno  tylko  jak  pojedziecie  państwo  do
Stębarku  czy  Mielna,  to  tam  od  rana  do  końca  zajęć  będziecie  państwo  w  tym
jednym budynku prowadzili  zajęcia.  Nie  będzie  potrzeby takiego jeżdżenia  czy  to
wożenia się  po całej  gminie.  To samo z dziećmi,  nie  będzie  przerzucania,  bo będą
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w jednym budynku  od  rana  do  końca  zajęć.  Dowozy  też  będą  zapewnione.  Tu  nie
ma  co  rozsiewać  jakiejś  propagandy,  że  dzieci  będą  po  2  godziny  czekały  na
autokary  albo,  że  chcę  sprzedać  a  jeden  autokar  zostawić.  Nie  ma  takich  planów.
Jeżeli  będzie  potrzeba,  to  wynajmiemy  dodatkowo  autokary  z  zewnątrz  a  jak  nie,
to  dokupimy  jeszcze  swój  jeden  nowy  z  prawdziwego  zdarzenia,  żeby  było
bezpiecznie  dla  wszystkich.  Nie  wiem  o  co  jest  taki  niepokój.  Najgorsze  jest  to,
że  jest  ki lka  osób,  które  jak  powiedziałem  wcześniej ,  podsycają  atmosferę.
Uważam, że pani  dyrektor ze Szkoły Podstawowej we Frygnowie,  to pani  powinna
się  wstydzić.  Pisze  pani  w  tym  piśmie,  które  wysłała  pani  do  parlamentarzystów
Prawa i  Sprawiedliwości,  że  głosowała  pani  na  PIS  i  pani  pisze  na  swojego wójta
takie rzeczy.  Na wójta,  tu jest  wyraźnie napisane,  jaki to  zły,  niedobry.  
Dyrektor  Szkoły  SP we  Frygnowie  –  pani  Ewa  Zwalińska  –  panie  wójcie  niech
pan  przeczyta  ten  cytat ,  że  pan  jest  niedobry.  Ja  tam  ani  słowa  nie  wspomniałam
o wójcie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  w  tym  piśmie  jest  jedna  prawda,  że
pani  pisze  tylko  o  swoim  bycie.  Nie  l iczy  się  pani  z  dobrem  dzieci  tylko  dla
siebie  i  dla  swojej  paczki.  Pani  też  nie  jest  zagrożona.  Pani  dostanie
wicedyrektora w Stębarku.  Oczywiście  jeśli  pani będzie chciała.
Dyrektor  SP  we  Frygnowie  –  pani  Ewa  Zwalińska  –  oczywiście  dziękuję  za
propozycję,  prawdopodobnie pójdę na emeryturę.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  oczywiście  też  ma  pani  takie  prawo.
Ja  widzę  z  tej  l is ty,  że  może  pani  z  tego  skorzystać.  Dostanie  pani  jedenasto-
miesięczną  odprawę,  to  jest  kupa  kasy.  Można  siedzieć  w  domu  i  nic  nie  robić.
Trzeba mówić prawdę.
Dyrektor SP we Frygnowie  –  pani  Ewa Zwalińska –  ja  uważam,  że   mam prawo
napisać,  ponieważ  takie  jest  prawo  demokracj i .  My  ich  wybieramy,  oni  są
naszymi  przedstawicielami  i  mamy  prawo  pisać.  Napisałam  do  państwa
parlamentarzystów, do pana Babalskiego,  którego znam, ponieważ jak zaczynałam
swoją  karierę  nauczycielską,  dyrektorską,  to  pan Babalski  był  dyrektorem.  Wtedy
była  taka  organizacja,  że  delegatura  kuratorium była  w  Ostródzie  i  napisałam ten
list .  Nie  napisałam  tam  ani  razu,  nie  padło  tam  pana  nazwisko.  Ja  pisałam  o
swojej  szkole.  Napisałam, że ona jest  najstarszą w gminie.  Założoną w 1946 roku,
ale nie w tym budynku tylko w budynku obok, w którym mieszkał  świętej  pamięci
pan  dyrektor  Stanisław  Reda  a  w  60  roku  został  przeniesiony  i  tam  chodziliśmy
do tej  szkoły.  W 1997 roku szkoła  była  rozbudowana.  Uważam,  że  warunki  nie  są
złe.  Ja  chyba  mam  takie  prawo.  Proszę  nie  mówić,  że  mam  się  wstydzić,  że
napisałam  list .  Jak  mam  się  wstydzić  tego,  że  wykorzystuję  prawo
demokratycznego  kraju.  Jak  mam  się  tego  wstydzić.  Takie  jest  moje  prawo  i  to
zrobiłam.  Napisałam.  Mówi  się  o  tym,  że  ma  być  taka  wolność,  taka  demokracja.
Ja  mam  się  teraz  bać  odezwać,  wstydzić,  że  mam  swoje  zdanie.  Mam  swoje
zdanie i  mam do tego prawo. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ma  pani  oczywiście  prawo  tylko
proszę  pisać  prawdę.  Natomiast  pod  drugim  postulatem,  który  był  wczoraj
czytany  na  komisji ,  podpisały  się  tylko  osoby  pracujące  w  szkole  i  to  sami
nauczyciele.  Już  państwo  nie  pomyślel iście  o  paniach,  które  są  z  obsługi  tylko  o
sobie.  Zawsze  tylko  o  sobie  się  myśli .  Gdzie  rodzice  tych  dzieci,  które  tam
chodzą.  Gdzie są podpisy rodziców? 
Wicestarosta  Ostródzki  –  pan  Jan  Kacprzyk  –  od  dwóch  miesięcy  mam  taką
wielką  przyjemność  pełnić  funkcję  Wicestarosty  Ostródzkiego.  Chciałem  przede
wszystkim  wyborcom  podziękować,  bo  jeszcze  nie  miałem  okazji  bycia  na  sesji .
Dzisiaj  chciałem się  zwrócić  szczególnie  do  radnych,  bo  to  co  pan  wójt  mówi,  to
jest  jego  sprawa.  Jaką  państwo podejmiecie  decyzję,  to  właśnie  wy decydujecie  o
kształcie  oświaty  w najbliższych latach.  To właśnie  radni  będą  odpowiedzialni  za
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to,  co  w  najbliższych  miesiącach  wydarzy  się  w  naszej  oświacie.  Chciałbym
państwu  na  to  zwrócić  uwagę.  Tu  mamy  trzy  aspekty.  Przede  wszystkim
powinniśmy  zacząć  od  tego  najważniejszego  czyl i  dzieci.  Nie  przeprowadzając
żadnych konsultacj i  z rodzicami,  nie słyszałem, żeby ktokolwiek wcześniej ,  jakby
pan  2  czy  3  miesiące  temu  w  kampanii  wyborczej  powiedział ,  że  pan  zlikwiduje
dwie  szkoły,  to  gwarantuję  panu,  że  pan  by  tu  nie  siedział .  To  jest  pewne.  Pan
wcześniej  użył  tego  argumentu,  że  pan  Kacprzyk  pewnie  musiałby  też  to  zrobić.
Szkoły  i  oświata  nie  powinny  być  traktowane  w  ten  sposób,  że  chce  się  na  nich
zarabiać.  Proszę  posłuchać  radnych  z  innych  samorządów.  Mój  samorząd  oświatę
powiatową  dotuje  przynajmniej  2  mln  złotych.  Nikt  na  ten  temat  nic  nie
wspomina.  My  wiemy  o  tym,  że  na  dzieci,  na  szkoły  trzeba  dokładać,  że  to  jest
obowiązek nas  wszystkich.  Następna sprawa – Gmina Ostróda,  gmina  która ma 15
tys.  mieszkańców i  w tej  gminie wójt  dokłada  rocznie  8 mln zł .  Powiedział ,  że  on
chciał  zl ikwidować  szkołę  w  Starych  Jabłonkach  gdzie  było  15  dzieci,  to
przyjechała  pani  senator  Orzechowska,  o  której  pan  przed  chwilą  wspominał  i
własną  piersią  na  sesji  broniła  tej  szkoły,  gdzie  było  tylko  15  dzieci.  Mało  tego,
szkoła  nie  miała  ogrzewania  centralnego.  Takie  warunki  dla  pani  senator  były
dobre.  Tam nie  ma  łazienek  z  prawdziwego zdarzenia.  Te  szkoły,  które  my mamy,
to  uważam,  że  są  naprawdę  dobre  a  niektóre  są  naprawdę  bardzo  dobre.  Tutaj  co
do  tego,  to  nie  powinniśmy mieć  wątpl iwości.  Jeżel i  chodzi  o  sale  gimnastyczne,
ja  słyszę  o  tych  salach  gimnastycznych,  że  mają  być  wybudowane  w
Szczepankowie,  w  Mielnie.  Proszę  państwa  to  są  koszty  mil ionowe.  Taka  sala
gimnastyczna  pełnowymiarowa będzie  kosztowała  przynajmniej  7  mln  złotych.  Ja
chętnie  zobaczę  taką  salę  w gminie  za  2,5  mln  zł .  To może  być  wielkości  połowy
tego obiektu,  w którym tutaj  jesteśmy.  Gdyby było 2,5 mln,  to  nie  wierzę,  że przy
każdej  szkole  taka  sala  by  się  znalazła,  bo  gmina  Ostróda  takich  sal  nie  ma  przy
wszystkich  szkołach  i  jakoś  funkcjonują  i  nikt  tych  szkół  l ikwidować  nie  chce.
Następny  czynnik  oczywiście  nauczyciele.  Ja  troszeczkę  z  oświaty  wypadłem,  bo
parę  la t  w  szkole  nie  pracuję,  ale  nauczyciele  doskonale  wiedzą  jak  to  wygląda.
Zresztą  jeżeli  łączymy  dwie  szkoły,  robimy  większe  klasy,  to  proszę  państwa
proszę  się  nie  łudzić,  że  więcej  nauczyciel i  znajdzie  tam  zatrudnienie.  Nie  ma
nawet  takiej  opcj i .  Szanowna  rado  musicie  sobie  uświadomić,  bez  wątpienia
jestem przekonany,  że  stracą  pracę.  Tutaj  obiecanki,  że  nikogo  nie  zwolnię,  to  są
obiecanki  jak  dam 300,-  zł  na  święta.  Sami  wiecie  jakie  to  są  obiecanki.  Obiecać
dzisiaj  może pan wszystko,  ale  jak  kto stare  powiedzenie,  kto  dał  wam więcej  niż
obiecał.  Jako radny,  rodzic,  mieszkaniec  tej  wsi  skończyłem szkołę  we Frygnowie
i  również  wykształciłem się  i  znam wiele  osób  doskonale  wykształconych,  którzy
kończyli  tą szkołę.
Mój  tata  jest  szczęśliwym  emerytem.  Opowiadają,  że  gdzieś  tam  uciekł,  to  jest
oczywiście bujda.  Dalej  mieszka pod adresem Mielno 121. Każdy ma prawo go
odwiedzić.  Niedawno byłem u niego, to kazał wszystkich mieszkańców
pozdrowić.  Następny czynnik ekonomia,  ja  bym nie chciał ,  żeby szkoły w gminie
traktowano jak  gospodarstwa  rolne.  To nie  jest  gospodarstwo rolne,  że  nie  opłaca
się  chów  krów,  to  się  l ikwiduje  a  przerzuca  na  hodowlę  mięsną.  To  jest  takie
typowe  myślenie  biznesowe,  które  nie  ma  odzwierciedlenia  w  oświacie.  Proszę
pamiętać  o  tym,  tutaj  kształcimy  młodzież.  Czy  oświata  czy  służba  zdrowia
zawsze  będzie  wymagała  dofinansowania.  Trzeba  się  z  tym  l iczyć.  Czy  to  będzie
100  tys.  zł  czy  to  będzie  mil ion  zł ,  ale  dzieci  są  najważniejsze.  Trzeba  zapytać
rodziców.  A  nie   dzisiaj  przesyła  się  radnym  uchwały,  za  pięć  dni  mają  podjąć
uchwałę.  Jest  uzasadnienie  ale  tylko  na  temat  ekonomii,  nic  na  temat  dzieci.
Rodzice  z  tych  szkół  dwa  miesiące  temu,  trzy  miesiące  temu  wiedzieli  coś  o
takiej  sytuacji .  Nikt  konkretnie  o  tym  nie  wspominał.  Już  nie  mówię  o  kadrze
nauczycieli ,  bo  zaraz  będziecie  państwo  mówili ,  że  nauczyciele  tylko  o  sobie.
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Najważniejsze  jest  dobro  dzieci.  Rodzice  powinni  o  tym  wiedzieć  i  powinno  się
rodziców  na  to  odpowiednio  przygotować.  Dzisiaj  jak  radni  podejmą  uchwałę
intencyjną,  to  będziecie  raptem  miel i  4  tygodnie  na  to,  żeby  tak  skomplikowaną
sprawę  odpowiednio  uporządkować,  bo  dzisiaj  z  tego  co  pan  wójt  mówi,  to
kompletnie nic nie wynika.  Zrobimy to,  zrobimy to.  Jak byłaby tak prosta  sprawa,
to  byśmy miel i  w gminie  wszystkie  drogi  porobione.   Jeszcze  raz  zwracam się  do
radnych,  szanowna  rado  proszę  tak  pochopnych  decyzji  nie  podejmować.  Jeżel i
podejmiecie  dzisiaj  uchwałę,  to  jest  uchwała  intencyjna,  jak  to  pan  Bala
wcześniej  powiedział ,  ona  otwiera  pewną  procedurę.  Teraz  będą  konsultacje  z
rodzicami.  Pan  wójt  z  Ostródy  już  2  miesiące  temu  rozmawiał  z  rodzicami.  Już
teraz  wójt  pyta  się  kuratora  czy  pozwoli  mu  zlikwidować  tą  szkołę.  Pan  Wójt
przedstawił,  że  szkoła racj i  bytu nie  ma.  Jeżeli  uchwałę  państwo podejmiecie  a  ja
bym  osobiście  tego  nie  chciał .  To  jest  proszę  państwa  początek  l ikwidacji .  Ta
uchwała  nazywa  się  o  zamiarze  l ikwidacji .  Jeżeli  te  wszystkie  procedury  przejdą
pomyślnie,  to  te szkoły znikną z mapy naszej  gminy.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.
usłyszel iśmy  tutaj  parę  ciekawych  kwest ii .  Chciałem  się  odnieść  do  wypowiedzi
pani  z  gimnazjum.   Wspomniała  pani,  że  w  tej  szkole  we  Frygnowie  można
osiągać  dobre  wyniki  przy takich  warunkach,  w jakich  ta  szkoła  w tej  chwili  jest .
Oczywiście  w  każdej,  nawet  w  piwnicach  czy  w  podziemiach  można  uzyskiwać
dobre  wyniki.  Wiedzcie  państwo,  że  lepsze  jest  wrogiem  dobrego.  Jeżeli  mamy
możliwość  przenieść  te  dzieci  do  lepszych  warunków,  do  lepiej  wyposażonej  i
zorganizowanej  szkoły,  to  dlaczego  mamy  te  dzieci  trzymać  w  tych  warunkach
gorszych. To jest  jedna sprawa.
Pan  wicestarosta  stwierdził ,  że  w  kampanii  wyborczej  nikt  tego  tematu  nie
podnosił ,  tematu  dotyczącego  zamiaru  l ikwidacji  szkół.  Ten  temat  był
rozstrzygnięty  już  dwa  lata  temu.  Ja  nie  bez  powodu  cytowałem  te  wypowiedzi
byłego  wójta  Henryka  Kacprzyka  na  temat  tego,  że  utrzymywanie  pięciu  szkół  w
gminie  jest  nieracjonalne  z  dwóch co  najmniej  powodów, z  powodu społecznego i
z  powodu  ekonomicznego.  Pan  Jan  Kacprzyk  nie  chce  tego  faktu  skonsumować
czy  też  go  nie  dostrzega.  Utrzymywanie  na  siłę  tego  stanu  jest  wydaje  mi  się
nieracjonalne.  Trzecia  sprawa do której  tutaj  pan wicestarosta się odniósł,  to -  jak
powiedziałem  –  podjęcie  tych  uchwał,  które  dzisiaj  są  w  porządku  sesji ,  nie
zamyka tematu  l ikwidacji  szkół.  Temat  l ikwidacji  szkół  dopiero  zostanie  otwarty.
Po  to  powinniśmy  te  uchwały  podjąć,  żeby  otworzyć  szerszą  dyskusję  na  temat
pomysłów, przyczyn i  skutków podjętych działań.  
Niepodjęcie  tych  uchwał  zamyka  temat  i  tkwimy  w  tym,  co  do  tej  pory  jest .
Nauczyciele  siedzą  spokojnie,  bo  mają  zagwarantowaną  pracę,  uczniowie  siedzą
w tych szkołach w jakich siedzą,  rodzice z  Mielna czy z Frygnowa są zadowoleni,
bo  dzieci  mają  do  szkoły  parę  minut,  a  o  pozostałych  mieszkańcach  gminy  czy
pozostałych  mieszkańcach  innych  miejscowości  tutaj  s ię  nie  mówi.  Ja  trochę  się
dziwię,  że  nie  ma  tutaj  mieszkańców  Stębarka.  O  przepraszam,  są.  Być  może  dla
nich  też  ta  sytuacja  ma  jakieś  istotne  znaczenie,  ale  każdy  wypowiada  się  za
siebie.  
Mieszkaniec Frygnowa – pan Bartosz Głowacki – ponieważ jestem absolwentem
szkoły  we  Frygnowie  i  gimnazjum  w  Stębarku,  jeżeli  miałbym  wybrać  jeszcze
raz,  znając  doświadczenie  jedno  i  drugie,  to  zdecydowanie  bym  wybrał  szkołę  w
Stębarku.  Siedzą  tutaj  z  tyłu  szanowni  nauczyciele,  ja  nie  chcę  sprawić
przykrości  nikomu.  Słucham  różnych  głosów.  Każdy  boi  się  o  swoje  miejsce
pracy,  o  swoje  stanowisko,  bo  gdzie  będzie  lepiej  jak  jest .  Ja  mam  też  swoje
gospodarstwo.  Poza  gospodarstwem  pracuję  w  normalnej  f irmie.  Otrzymuję
normalną  pensję  i  co  będzie  jeżeli  f irma  będzie  chciała  mnie  zwolnić.  Mam
przyjść  z  płaczem  do  pana  wójta,  panie  wójcie  pan  mnie  zatrudni,  bo  chcą  mnie
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wyrzucić  z  pracy.  Chyba  do  końca  tak  to  nie  wygląda.  Tutaj  z  tyłu  słyszę,  że
każdy  boi  się  o  swoje  stanowisko  pracy.  99% mieszkańców nie  jest  związanych  z
pracą  w  szkole.  Nie  patrzą  na  to,  tylko  nauczyciele.  Patrzą  z  tego  względu,  bo
mają zagrożenie utraty  pracy.  Ja  pracując  w firmie,  jak będą  chcieli  mnie  zwolnić
z pracy,  to  co mam przyjść do wójta.  
Przede  wszystkie  szkoły  są  dofinansowywane  z  budżetu  gminy  a  budżet  gminy  to
też  są  nasze  podatki.  Jeżeli  macie  państwo  mocno  taki  wielki  żal ,  to  czemu  nie
mieliście tego żalu gdy poprzedni  wójt  tak chętnie umarzał podatki  i  brakowało w
budżecie  gminy.  Teraz  może  brakować  tych  pieniędzy  na  dalsze  dofinansowanie
palcówek szkolnych.  
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  pan  Wiesław  Dembkowski  –  wójt  były  pracował  28
lat .  Teraz  słyszymy  okna  nie  wymienione,  jak  powiedziała  pani  dyrektor  jedna,
druga,  okna  gwoździami  pozabijane.  Szkołę  podstawową malują  teraz  w  ferie,  bo
nie  była  wymalowana,  o  co  chodzi?  Kto  tu  zawini ł?  Teraz  wszystko  jest
elegancko,  chcecie  mieć  pracę,  ale  szkoły  się  walą.  Gdzie  są  pieniądze,  9
milionów  długu.  Wszystko  było  robione  a  wszystko  się  leje.  Okna  to  nawet
biedak ma plastykowe, a szkoła nie  ma okien plastykowych wstawionych, wstyd. 
Wicestarosta  Ostródzki  –  pan  Jan  Kacprzyk  –  jeszcze  jedno  sprostowanie,  bo
tutaj  coraz  częściej  używa  się  argumentu  zadłużenie,  i td.  Ja  państwu  przypomnę
jak  to  wygląda.   Jest  coś  takiego  jak  spłata  zadłużenia.  W  tej  chwili  gmina
Grunwald  spłaca  rocznie  więcej  niż  w  poprzednich  latach  o  300  tys.  zł  w  skali
roku.  Czy to  jest   aż  tak  wiele  w stosunku do 30 mln  zł  budżetu.  Jeżeli  ktoś  chce
być  wójtem  czy  burmistrzem,  to  te  dokumenty  odnośnie  budżetu  są  na  BIP.  One
są  wszędzie  dostępne.  Teraz  prowadzenie  cały  czas  takiej  kampanii ,  no  zadłużył
gminę,  i td.  Ja  powiem  państwu  ciekawostkę,  w  ostatnich  dniach  jeszcze
poprzedniego  wójta  wpłynęła  decyzja  od  Urzędu  Górnictwa  i  Kopalnictwa  o  tym,
że naliczona została  kara jednej z kopalni na terenie gminy.  To jest  7,5 mln zł .   Ja
bym chciał ,  żeby  wójt  zajął  s ię  egzekwowaniem tej  kary,  wtedy  by  to  rozwiązało
wszystkie problemy finansowe i  żyłoby się  nam dużo lepiej .
Nauczyciel  PG  w  Stębarku  –  pani  Katarzyna  Zawadzka  –  ja  chciałam
sprostować  jedną  taką  rzecz.  Moje  wystąpienie  miało  na  miejscu  powiedzenie  to
czy  te  wszystkie  dzieci,  które  przyjdą  do  szkoły,  czy  będą  im  stworzone
odpowiednie  warunki  do  prowadzenia  nauki.  Czy  starczy  sal ,  czy  będą
pomieszczenia,  świet l ica,  i td.?  To  było  moją  intencją.  Oczywiście,  wiadomo  że
jak  każdy  z  tych  budynków,  tej  szkole  też  należą  się  remonty.  Ja  nie  mam
żadnego  przedłużenia  czy  czegokolwiek,  bo  ja   z  dniem  31  sierpnia  zgodnie  z
ustawą,  jaką  wprowadził  nowy  rząd,  ja  tracę  pracę  na  terenie  gminy  Grunwald.
Jestem  tego  świadoma  i  to  jest  3  rok,  że  ja  dostanę  wypowiedzenie  pracy  już
niedługo.  Mówię  o  jednej  rzeczy,  pracuję  w  tym budynku  i  trzeba  się  zastanowić
czy  te  dzieci,  ja  ich  nie  traktuję  jak  zwierząt  a  żeby  one  nie  były  w  takich
warunkach,  żeby  musiały  mieć  prowadzone  zajęcia  w  salach  do  tego  nie
przystosowanych.  Trzeba  tutaj  s ię  zastanowić.  Czy  dla  takiej  l iczby  dzieci
zapewnimy odpowiednie warunki nauki,  to było intencją mojego wystąpienia.  
Mieszkaniec  Zybułtowa  -  pan  Piotr  Ługiewicz  –  pan  wójt  powiedział ,  że  nie
traktuje  tych  dzieci  jak  trzodę,  jak  bydło,  to  skoro  tak,  to  dlaczego  robimy  w
jednym  miejscu  jeden  wielki  spęd,  skoro  i  tak  te  szkoły  będą  musiały  być
dofinansowane  jakoś?  Trzeba  oddzielić  przedszkole.  Ta  szkoła  we  Frygnowie  też
będzie  musiała  być  jakoś  ogarnięta  i  też  będą  jakieś  f inanse  wrzucone  w  tą
szkołę.  Jaki  jest  sens,  w  jednym  miejscu  skupiać  dzieci  z  całej  gminy.  Mniejsze
grupy  dzieci  można  łatwiej  ogarnąć  i  zadbać  o  bezpieczeństwo.  W  Stębarku
pamiętajmy,  że  były  takie  rzeczy  jak  haracze,  było  przytapianie  młodszych
roczników w muszlach klozetowych.  
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  k  woli  sprostowania  do  pana
wypowiedzi,  szkoła  to  nie  jest  spęd.  W  tej  szkole  uczyło  się  grubo  ponad  300
dzieci,  320 dzieci.  A dzisiaj  i le  będzie,  prawie 100 dzieci  mniej  od września.  Nie
będzie 270 dzieci.  Proszę to dobrze policzyć,  230 może 240 dzieci.  
Nauczyciel  PG  w  Stębarku  –  pani  Katarzyna  Zawadzka  –  ja  dostałam
informację,  którą udostępnili  radni.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  będzie  270  dzieci,  około  100
dzieci  mniej,  to  dlaczego  ma  być  ciasno?  Będą  lepsze  warunki,  to  wszystko.  Nie
będziemy  wozić,  jak  pan  tutaj  powiedział ,  z  całej  gminy  do  jednej  szkoły.  To  nie
jest  reforma  całej  gminy,  wszystkich  szkół  i  nie  zamykamy  czterech  szkół  i  nie
zwozimy  wszystkich  dzieci  do  Stębarku.  Pan  chyba  nie  zrozumiał,  o  czym  my
tutaj  mówimy.  Gierzwałd  zostaje,  Szczepankowo  zostaje.  W  Szczepankowie  już
dzisiaj  przygotowujemy dokumentację  pod budowę hali  sportowej.  
Mieszkaniec  Zybułtowa -  pan  Piotr Ługiewicz  –  dlaczego  nie  można  takiej  hali
w Mielnie wybudować?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jeżeli  wybudujemy  w  Szczepankowie
halę  sportową  wraz  z  łącznikiem,  gdzie  w  tym  łączniku  będzie  minimum  4  klasy
wybudowane,  może  nawet  i  sześć,  to  część  dzieci  z  Gierzwałdu  przejdzie  do
Szczepankowa.  Automatycznie  w  Gierzwałdzie  się  uluźni  i  będzie  tutaj
wystarczająco  dużo  miejsca.  Nie  mówię,  że  w  Mielnie  nie  będziemy  budować
hali ,  tylko nie teraz,  po kolei ,  najpierw Szczepankowo.
Mieszkaniec  Zybułtowa  -  pan  Piotr  Ługiewicz  –  po  co  budować  halę  jak
zl ikwidujemy szkołę.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  przecież  będzie  przedszkole,  duże
przedszkole  gminne.  Dwa  po  to  też,  żeby  mieszkańcy  Mielna  mogli  korzystać  z
tej  hal i .  
Mieszkaniec  Zybułtowa -  pan Piotr Ługiewicz  –  skoro  i  tak  będzie  przedszkole,
to  czy  nie  może  zostać  oddział  przedszkolny,  w  Stębarku  tak  samo  i  nie  można
tych dzieci rozdziel ić na te dwie szkoły.  Tak zrobić,  żeby były mniejsze grupy. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  w  Stęabrku  nie  będzie  żadnego
oddziału  przedszkolnego,  będzie  I  –  VIII .  Tam będzie  szkoła  I  –  VIII.  Było  o tym
mówione tylko po prostu trzeba słuchać.  
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  my jako  Dylewo  przeżyliśmy  to  i  bardzo  ciężko
żeśmy  przeżyli  to.  Wiadomo  i  rodzice  przeżywali  i  dzieci.  Zawsze  mówi  się  o
dzieciach,  ale  nie  czarujmy  się,  tu  nie  dzieci  są  ważne  tylko  ekonomia.  Jeżeli
odgórnie  nie  będzie  uregulowane,  że  my nie  powinniśmy do tych dzieci  dokładać,
nie  byłoby  dzisiaj  tu  naszego  spotkania.  Powinno  to  odgórnie  uregulowane  być,
że  dzieci  powinny  być  jak  najbl iżej  rodziców,  jak  najbliżej  domu.  Ta  wioska
będzie  inaczej  postrzegana  jeżel i  będzie  szkoła,  kościół  i  sklep.  Ja  rozumiem
tylko  w  mieście  jest  kilka  szkół.  Ja  mam możliwość  to  dziecko  dowieźć,  zawieźć
jak mi pasuje i  są tam inne godziny,  i td. .  Ja współczuję tym rodzicom, współczuję
nauczycielom  i  współczuję  też  panu  wójtowi,  bo  to  jest  naprawdę  tragedia,
podjąć jakąkolwiek decyzję.  Uważam też,  żeby zabrać głos,  to ja  muszę wiedzieć,
a  może  ten  rodzic  faktycznie  chce  oddać  to  dziecko  do  gimnazjum.  Ja  się
wewnątrz  też  rozdzieram,  bo  nie  chciałabym nikomu  krzywdy  zrobić.  Ani  gminie
się  narazić,  ani  tym rodzicom się  narazić,  żeby  to  pogodzić,  ale  wiadomo,  że  my
tego  nie  pogodzimy,  bo  to  się  nigdy  nie  stanie.  Dlatego  też  uważam,  że  powinny
być najpierw konsultacje  z  rodzicami,  z  nauczycielami.  Tutaj  jak pani  Małgorzata
Kamińska  stwierdziła,  że  szkoda  tych  małych  dzieci.  Te  małe  dzieci  są
najbardziej  poszkodowane  w  tym  wszystkim.  W  Dylewie  mieliśmy  szkołę
ośmioklasową.  Kiedy  jest  mniej,  to  wiadomo  w  mniejszej  grupie  jest  lepiej .
Inaczej  będzie,  gdy  będą  ci  mali  i  ci  duzi.  Dlatego  uważam,  że  źle  to  zostało
skonstruowane odgórnie.  Teraz my mamy i  pan wójt  podjąć decyzję jak
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najszybciej .  Jak zagłosujemy to możemy skrzywdzić albo możemy pomóc.  
Radna – pani Iwona Stanka – do kiedy tą  uchwałę musimy to podjąć?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – dzisiaj  musimy podjąć tą dzisiejszą
uchwałę.  Z następną mamy czas do końca lutego.  
Radna – pani Iwona Stanka – ta musi  być dzisiaj  podjęta?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ta  dzisiejsza  tak.  Żeby  rozmawiać
dalej  i  pracować, to  musimy dzisiaj  podjąć tą uchwałę.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Bez
podjęcia  tej  uchwały  dalsza  dyskusja  w  zasadzie  nie  ma  sensu.  Nie  ma
możliwości  przedłużenia  czy  skrócenia  tego  terminu  na  reorganizację.  Jeżeli
dzisiaj  podejmiemy  uchwałę,  to  mamy  czas  przez  miesiąc  luty,  żeby
przeprowadzić  konsultacje,  zapoznać  się  ze  szczegółowymi  wyliczeniami,  z
propozycją  organizacj i  tych  szkół  i  na  koniec  lutego  jesteśmy  świadomi  i  gotowi
podjąć  decyzję  czy  dalej  pokierujemy ten  proces  l ikwidacji  tych  dwóch szkół  czy
się  z  tego  wycofujemy.  To  na  razie  jest  działanie  bezkosztowe  oprócz  tego,  że
paru  urzędników  w  gminie  będzie  miało  pracę  przygotowując  te  zestawienia  i
wyliczenia.  Natomiast  żadnych  skutków  ani  społecznych  ani  organizacyjnych
podjęcie  te j  uchwały  nie  wywołuje.  Daje  nam  szansę  poznania  jak  to  będzie
funkcjonowało,  jak  to  będzie  wyglądało  od  września.  Pragnę  panią  uspokoić.  To
nie  jest  ostateczna  decyzja,  którą  dzisiaj  podejmujemy  i  nie  ma  od  tego  odwrotu.
Jeszcze  jedną  decyzję  już  konkretną  o  organizacj i  s ieci  szkół  będziemy  musiel i
podjąć.  
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Brygida  Szczepkowska  –  nie  zabieram  głosu  jako
żona  pana  wójta.  Chciałabym,  żebyście  tego  państwo  tak  nie  odbieral i .  Ja
chciałabym jedną rzecz sprostować.  Nie mogę powiedzieć,  ze nic  na ten temat  nie
wiem,  ponieważ  mąż  przygotowuje  te  uchwały  w  domu  i  ja  doskonale  je  znam.
Znam  temat  od  podszewki.  Proszę  państwa  to  że  w  nazwie  uchwały  jest  zamiar
likwidacj i ,  to nie  oznacza,  że my tą  szkołę na dzień l ikwidujemy,  ale  żebyśmy my
jako rodzice  mieli  prawo głosu do tego, gdzie  my chcemy dzieci  oddać.  Ja mówię
tutaj  o  rodzicach  ze  Stębarka  i  okolic,  to  my chcemy  dzisiaj  prosić  radnych  o  to,
abyście  państwo dali  nam tę  szansę.  Ja  rozumiem rodziców którzy  są z  Mielna,  to
jest  luksus,  że  rzeczywiście  mają  pięć  minut  do  szkoły,  ale  tam  też  są  wożone
dzieci  od wielu la t  i  to też są maleńkie dzieci.  Jeżdżą do przedszkola,  do zerówki.
Sama  mam  córkę  i  sama  ją  wożę,  bo  wożenie  o  7.00  to  jest  za  wcześnie,  ale
dzieci  jeżdżą  i  nikt  się  do  tej  pory  z  rodziców  nie  buntował.  Teraz  mamy  prawo
wyboru,  dlatego  tu  jesteśmy  dzisiaj  i  dlatego  mamy  też  prawo  na  państwu
wymusić  decyzję,  że  my  też  chcemy  wiedzieć  o  konsultacjach.  Proszę  państwa,
żebyście  się  zastanowili ,  żeby  rodzicom  dać  szansę.  Ja  mam  jeszcze  dzieci  w
wieku  szkolnym.  Część  nauczycieli  odejdzie  sobie  na  emeryturę  spokojnie.
Dzisiaj  średnia  nauczycielskiej  pensji  to  jest  5,5  tys.  zł  brutto.  Takie  są
wyliczenia.  Trudno  się  oburzać.  Ja  rozumiem,  że  wy  boicie  się  o  swoje  miejsca
pracy.  Proszę mi  wierzyć,  że  są  arkusze kalkulacyjne,  to  każdy będzie widział ,  że
pracę  znajdzie.  Żebyśmy  my  jako  rodzice  mogli  s ię  wypowiedzieć,  to  na  to
potrzebujemy  jeszcze  tego  miesiąca.  Dzisiaj  życzę  sobie,  żebyście  państwo  nie
zamykali  nam możliwości  oddania naszych dzieci w dobre warunki  nauczania.  
Mieszkanka  Marcinkowa  –  pani  Natalia  Mila  –  jest  matką  dojeżdżającego
dziecka.  Moje  dziecko  też  dojeżdża.  O  7.00  rano  przyjeżdża  bus  po  nie.  Nikt  się
nie  pyta,  co te  dziecko robi.  Przez godzinę musi  czekać.  Nikt się  nie  pyta co robi,
bo  są  warunki  takie  jakie  są.  Po  szkole  czeka  3  godziny,  żeby  łaskawie  ktoś  je
odwiózł,  mimo  że  autokary  odwożą  wcześniej  innych  do  domu.  Też  nie  mamy  na
to  wpływu  tylko  musimy  to  zaakceptować.  Mnie  jest  obojętne  czy  moje  dziecko
będzie dojeżdżało do Stębarku czy Frygnowa, skoro i  tak dojeżdża.  
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Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  pedagog  młody.  Chciałbym  kilka  słów
powiedzieć na swoim przykładzie.  Jako mieszkaniec Mielna,  podobnie jak rodzice
z  Mielna  rozmawiałem,  cóż  wiadomo  do  szkoły  w  Stębarku  trzeba  zawsze
dojechać,  parę  minut  dłużej  poczekać  na  autobus  czy  dziecko  będą  sami  dowozić.
Trzeba  zastanowić  się  nad  plusami  i  minusami.  Powiem na  swoim przykładzie.  Ja
chodziłem  do  IV  klasy  do  Szkoły  Podstawowej  w  Mielnie  a  od  V  klasy  do
Olsztynka.  To  było  tak,  że  jak  ja  przyjechałem  z  Olsztynka  i  zmieniłem  szkołę
gdzie  jest  wielka  hala,  wielka  szkoła,  większe  możliwości,  wyższy  poziom,  ale
nie  chodzi  o  to.  Chodzi  o  to,  żeby  zwrócić  uwagę,  że  dziecko  ma  możliwość
większego  kształcenia  się,  rozwijania  się,  bo  o  to  chodzi.  To  jest  najważniejsza
sprawa.  Trzeba  zastanowić  się  jak  to  wygląda  ekonomicznie.  Mamy  państwo
nauczycieli  i  dyrekcję,  którzy  martwią  się  o  pracę,  to  jest  normalne,  każdy
utrzymuje swoją rodzinę.  Jeśli  pan wójt  przed chwilą  powiedział ,  że  praca będzie.
Etaty  będą.  To  musimy  teraz  spokojnie  zastanowić  się,  nie  kłócić  się  i  tak
jesteśmy  wystarczająco  skłóconym  narodem,  nad  dobrem  dzieci.  Może  jak
zastanowimy  się,  to  podejmiemy  uchwałę.  Jak  dobrze  zrozumiałem,  żeby  były
konsultacje,  to  musi  być  ta  uchwała.  Musimy  się  zastanowić,  ale  nie  ma  na  to
czasu.  Jak  najszybciej  podjąć  konsultacje  społeczne  razem  z  nauczycielami,  z
rodzicami.  Proponuję żebyśmy ten problem rozwiązal i .  Jesteśmy między młotem a
kowadłem.  Tu  naprawdę  żadne  rozwiązanie  nie  będzie  idealne.  Ale  myślę,  że
jeżel i  radni  by  spokojnie  porozmawiali  na  ten  temat,  ci  co  mają  dzieci  w  wieku
szkolnym,  przedszkolnym  i  wiem,  że  każdy  ma  jakieś  bolączki.  Porozmawiajmy,
nie  kłóćmy się,  bo jak będziemy się kłócić,  do niczego nie dojdzie.
Przewodnicząca  rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  wiele  osób  się
wypowiedziało  ze  strony  radnych,  wyborcy  też  mieliście  prawo  głosu.  Wobec
powyższego  uważam,  że  powinniśmy  dyskusję  skończyć.  Zamykam  dyskusję  na
ten temat.  
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska  przedstawiła
projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  l ikwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Królowej
Jadwigi  we Frygnowie.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  5  głosami  za  (radna  Halina  Gutowska,
Cecylia  Lecewicz-Husar,  radny  Ryszard  Bala,  Arkadiusz  Piasecki,  Piotr
Szewczak),  przy  7  głosach  przeciw  (radna  Małgorzata  Kamińska,  Iwona  Stanka,
Ewa  Ziejewska,  Krystyna  Zwalińska,  radny  Sławomir  Matuszewski,  Zbigniew
Napłoszek,  Jerzy  Sawicki) ,  przy  2  głosach  wstrzymujących  (radny  Adam
Królikowski,  Dariusz  Nowicki)  –  nie  podjęła  uchwały  w  sprawie  zamiaru
likwidacj i  Szkoły Podstawowej im. Królowej Jadwigi  we Frygnowie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejna
uchwała  w  sprawie  zamiaru  l ikwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w
Mielnie wchodzącej  w skład Zespołu Szkolno -  Przedszkolnego w Mielnie.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska  przedstawiła
projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  l ikwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana
Pawła  II  w  Mielnie  wchodzącej  w  skład  Zespołu  Szkolno  –  Przedszkolnego  w
Mielnie.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  7  głosami  za  (radna  Halina  Gutowska,
Cecylia  Lecwicz-Husar,  radny  Ryszard  Bala,  Dariusz  Nowicki,  Arkadiusz
Piasecki,  Jerzy  Sawicki,  Piotr  Szewczak),  przy  6  głosach  przeciw  (radna
Małgorzata  Kamińska,  Iwona  Stanka,  Ewa  Ziejewska,  Krystyna  Zwalińska,  radny
Sławomir  Matuszewski,  Zbigniew  Napłoszek),  1  głosie   wstrzymującym  (radny
Adam  Królikowski)  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/44/2019  w  sprawie  zamiaru
likwidacj i  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w  Mielnie  wchodzącej  w  skład
Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.
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(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  dotyczy  wyłączenia  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w  Mielnie  z
Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – pani Krystyna Zwalińska przedstawiła
projekt  uchwały  w  sprawie  wyłączenia  Szkoły  Podstawowej  w  Mielnie  z  Zespołu
Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  8  głosami  za  (radna  Halina  Gutowska,
Małgorzata  Kamińska,  Cecylia  Lecewicz-Husar,  radny  Ryszard  Bala,  Dariusz
Nowicki,  Arkadiusz  Piasecki,  Jerzy  Sawicki,  Piotr  Szewczak),  przy  3  głosach
przeciw  (radna  Iwona  Stanka,  radny  Sławomir  Matuszewski,  Zbigniew
Napłoszek),  3  głosach  wstrzymujących  (radna  Ewa  Ziejewska,  Krystyna
Zwalińska,  radny Adam Królikowski)  –  podęła  uchwałę  Nr  VI/45/2019  w sprawie
wyłączenia Szkoły Podstawowej im.  Jana Pawła II  w Mielnie  z  Zespołu Szkolno –
Przedszkolnego w Mielnie.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 15).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  kolejna  uchwała
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XL/233/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie  z  dnia  17  maja  2017  r.  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi
finansowo-księgowej,  administracyjnej  i  organizacyjnej  dla  samorządowych
jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  jest  potrzeba  takiego  podjęcia
uchwały,  ponieważ  jak  pani  przewodnicząca  wspomniała  17  maja  2017  roku  była
podjęta  uchwała  o  wspólnej  obsłudze  finansowo-księgowej,  administracyjnej  i
organizacyjnej wszystkich placówek organizacyjnych na terenie  Gminy Grunwald,
w  związku  z  tym,  że  od  1  września  zmieniła  się  jednostka  organizacyjna,
ponieważ  już  nie  mamy  Szkoły  Podstawowej  w  Mielnie  tylko  mamy  Zespół
Szkolno  –  Przedszkolny  w  Mielnie.  W  miejsce  zapisu  gdzie  była  szkoła
podstawowa  wprowadzamy  zapis  „Zespół  Szkolno  –  Przedszkolny  w  Mielnie”.
Jest  to  uchwała,  która  doprecyzowuje  obecną  sytuację.  Dlatego  jest  potrzeba
podjęcia  takiej  uchwały.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VI/45/2019  w sprawie  zmiany
Uchwały  Nr  XL/233/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z
dnia  17  maja  2017  r.  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  f inansowo-
księgowej,  administracyjnej  i  organizacyjnej  dla  samorządowych  jednostek
organizacyjnych Gminy Grunwald.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 16).

Ad  pkt  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  -   wolne wnioski  i  informacje.  
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  ja  mam  takie  dwie  uwagi.  Pierwszą  uwagę
mam  taką,  żeby  na  przyszłość  używać  mikrofonu,  bo  ludzie  którzy  stoją  tutaj  z
tyłu  nie  słyszą  nic.  Druga  prośba  jest  do  rady,  żeby  podnosić  ręce  tak,  żeby
wszyscy  widzieli  a  nie  żeby  pani  przewodnicząca  trzy  razy  l iczyła,  bo  niektórzy
nie umieją przez chwilę  utrzymać ręki  w górze.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Chyba
dojrzewamy  do  sytuacji ,  żeby  wójt  wygospodarował  środki,  zresztą  te  środki  są
w  bydżecie  w  rozdziale  dotyczącym  administracj i ,  na  zakup  urządzeń
nagłaśniających  oraz  zakup  systemu  liczącego  głosy.  To  rozwiązałoby  problem,
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który  sygnalizuje  pan  Karol  Duda.  Warte  jest  rozważenia,  i le  taki  system
kosztuje,  jak  to  funkcjonuje.  Wtedy  bez  podnoszenia  ręki,  być  może  radni  będą
śmielej  głosowali  za niepopularnymi decyzjami.  
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski  –   w  sprawie  tych  technik  wszelakich,  to
od 1 stycznia nakłada na nas ustawa obowiązek transmitowania sesji  online.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jeżeli  chodzi o wniosek pana radnego
Ryszarda  Bali ,  jak  najbardziej  jestem  za  tym,  żeby  w  końcu  tutaj  porządne
nagłośnienie  się  pojawiło  w tym lokalu  naszym,  w Gminnym Ośrodku Kultury.  To
będzie rola  dyrektora GOK, żeby tym się zajął .  Na pewno to będzie.  
Jeszcze  trzeba  powiedzieć  tutaj  odnośnie  pań  z  Koła  Gospodyń  Wiejskich  z
Gierzwałdu.  Zwróciły  się  do  mnie  z  taka  prośbą,  żeby  zorganizować  tutaj  u  nas
wizyty  na  terenie  gminy  ginekologa  raz  w  miesiącu  i  psychiatry.  Nie  ma  co  się
śmiać.  To  jest  poważna  sprawa.  Takie  rozmowy już  zostały  podjęte.  W przyszłym
tygodniu  prawdopodobnie  będziemy  znali  termin,  kiedy  takie  spotkania  się
odbędą.  Będzie to na początek jeden dzień w miesiącu.  Ustal imy termin i  miejsce.
Ginekolog  będzie  przyjmował  prawdopodobnie  od  8 0 0  do  14 0 0 .  Wszystko  będzie
ustalone.  Tylko  prośba  jest  taka,  żeby  panie  korzystały,  żeby  nie  było  tak,  że
może  będzie  przychodziło  dwie,  trzy  panie,  to  wtedy  nam się  w  ogóle  nie  będzie
kalkulowało tego pana doktora ściągać.  Będzie pan doktor  z Gdańska przyjeżdżał.
Złożyliśmy też  zapotrzebowanie  na wóz strażacki  dla  OSP Frygnowo.  Ostatecznie
zobaczymy  gdzie  ten  wóz  pojedzie,  bo  duże  zapotrzebowanie  też  jest  w  Dylewie.
Może  do  Dylewa,  zobaczymy.  Na  dzisiaj  jest  decyzja  taka,  że  miał  być
przekazany  do  Frygnowa.  Jesteśmy jedną  z  trzech  czy  czterech  gmin  w  powiecie,
która  zakwalif ikowała  się  do  tego,  żeby  dostać  dofinansowanie  na  taki  wóz
strażacki  średniej  wielkości.  Będzie  na  pewno.  To  się  zaczyna  dziać.  Niektórzy
mówią,  że nic.  
Natomiast  jeśli  chodzi  o  te  hale  sportowe,  żebym  ja  nie  miał  tych  bieżących
płatności,  które  zostały  jak  gdyby  w  spadku  po  poprzedniku,  to  taką  halę  już  w
tym  roku  moglibyśmy  wybudować.  Można  sobie  wyobrazić,  i le  tych  płatności
jest .  Nie mówię o kredytach długoterminowych. Mówię o bieżących płatnościach.
Wicestarosta Ostródzki – pan Jan Kacprzyk – czy ma pan zabezpieczone środki
w  budżecie  na  ten  wóz  strażacki,  bo  to  jest  prawdopodobnie  dofinansowanie  z
ministerstwa.  Z  tego  co  pamiętam,  tam  jest  50/50%.  Z  tego   co  mi  wiadomo,  to
średni  wóz strażacki  kosztuje  około 1  mln  zł  z  wyposażeniem.  Czy ma pan środki
50%/50% zabezpieczone?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  tu  pan rozsiewa propagandę.  Taki  wóz
strażacki   kosztuje  od  600  do  900  tys.  z ł .  Udział  gminy  to  jest  zaproponowane
300 tys.  zł .  Być może potrzeba 350 tys.  zł ,  bo zależy od wyposażenia.  
Wicestarosta  Ostródzki  –  pan  Jan  Kacprzyk  –  pytałem  czy  są  środki
zabezpieczone?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – będą w odpowiednim momencie.
Sołtys  Łodwigowa  –  pan  Zygmunt  Mioskowski  –  czy  jest  wiadomo,  kiedy  w
Stębarku ośrodek zdrowia będzie uruchomiony?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jak  już  pan  wywołał  temat  ośrodka
zdrowia.  Nie  chciałem  tego  tematu  ruszać,  ale  trzeba  parę  słów  prawdy
powiedzieć mieszkańcom naszej gminy.  
Poprzedni  nasz  wójt  był  tak  dobry,  13  l is topada  zawarł  umowę  z  Centrum
Medycznym  Grunwald  na  dwa  ośrodki.  W  sumie  aneks,  który  wprowadza  dwa
paragrafy.  
Pierwszy  paragraf  mówi  o  tym,  że  strony  oświadczają,  że  w  §  5  umowy  najmu
skreśla  się  następujący zapis  „Przeprowadzać w czasie  trwania stosunku najmu na
własny  koszt  bieżące  konserwacje  lokalu.”  W  §  5  umowy  dodaje  się  zapis:  §  1.
„Wynajmujący  zobowiązany  jest  przeprowadzać  w  czasie  trwania  stosunku  najmu
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na  własny  koszt  bieżącą  konserwację  lokalu  w  terminie  i  w  zakresie  uprzednio
zaakceptowanym przez najemcę.” 
§  2.  Strony  oświadczają,  że  w  §  6  umowy  najmu  otrzymuje  brzmienie  „Umowa
niniejsza  zostaje  zawarta  na  czas  nieoznaczony  i  obowiązuje  od  1  marca  2014
roku.  Umowa  najmu  może  zostać  rozwiązana  przez  strony  z  dwuletnim  okresem
wypowiedzenia.”  To  nam  daje  tyle,  że  na  każde  kiwnięcie  palcem  właścicieli
Centrum Medycznego my mamy jechać zmieniać żarówki.  Już były takie  sytuacje,
że  w Stębarku były  cztery,  w Gierzwałdzie  dwie,  to  grzejnik  nie  grzeje.  To trzeba
gdzieś  pomalować,  to  poszpachlować.  Za  chwilę  dojdzie  do  tego,  że  będziemy
klamki  wymieniać  i  może  jeszcze  sprzątać  w  ośrodku.  Mało  tego,  Centrum
Medyczne  Grunwald  ma  od  2014  roku  za  działkę  w  Stębarku,  tam  gdzie  jest
budowany  ośrodek,  umarzany  podatek  w  połowie  wysokości.  Ale  to  jeszcze  nie
wszystko.  Nie  płacą  przynajmniej  od  4  la t  za  wodę.   Dotar ły  do  mnie  sygnały,  że
wójt  zabronił  wystawiania  faktur.  Ja  to  sprawdziłem.  Pracownicy  jak  chciel i
wejść  do  ośrodka  zdrowia,  sprawdzić  wodomierze,  to  w  jednym  nie  pokazano  im
a  w drugim powiedziano,  że  wodomierze  są  niesprawne.  Od kilku  lat  nie  płacą  za
wodę.  Natomiast  ja  12  grudnia  2018  roku,  po  tym jak  dotarła  do  mnie  ta  umowa,
ten  aneks,  wystosowałem  pismo  do  Przemysława  Gawrońskiego  Centrum
Medycznego  Grunwald,  oświadczenie  o  uchyleniu  się  od  skutków  prawnych
oświadczenia woli .
„1.  Działając  w  imieniu  Wójta  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie
oświadczam,  że  uchylam  się  od  skutków  prawnych  oświadczenia  woli  złożonego
w  dniu  13  l is topada  2018  roku,  to  jest  od  aneksu  umowy  najmu  zawartego  przez
ówczesnego  wójta  Gminy  Grunwald,  w  którym  to  gmina  jako  wynajmujący
zobowiązała  się  do  przeprowadzania  w  czasie  trwania  stosunku  najmu  na  własny
koszt  bieżących  konserwacji  lokal i  w  terminie  i  w  zakresie  uprzednio
zaakceptowanym  przez  najemcę  tj .  Centrum  Medyczne  Grunwald  Przemysław
Gawroński -  § 5.  
2.  Przedłuża  umowę najmu,  która  może  być  rozwiązana  przez  strony z  dwuletnim
okresem  wypowiedzenia  -  §  6  umowy  najmu.  Aneks  do  umowy  najmu  stanowi
przestępstwo określone  w art .  231 Kodeksu Karnego.  Podpisał  Wójt  Gminy Adam
Szczepkowski”.  
18  grudnia  2018  roku  złożyłem  zawiadomienie  do  Prokuratury  Okręgowej  w
Elblągu  o  możliwości  popełnienia  przestępstwa  wraz  wyłączeniem  jednostki
organizacyjnej  prokuratury  właściwej  do  rozpoznania  przedmiotowego
zawiadomienia.  Działając na zasadzie paragrafu art .  304 § 1,  KPK zawiadamiam o
możliwości  popełnienia  przestępstwa  urzędniczego  z  art .  231  §  1  Kodeksu
karnego  przez  Pana  Henryka  Kacprzyka  pełniącego  do  dnia  22  l is topada  2018
roku  funkcję  Wójta  Gminy  Grunwald,  który  w  zamiarze  bezpośrednim  działał  na
szkodę  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  poprzez  rażące  naruszenie
swoich  uprawnień  doprowadzając  do  niekorzystnego  rozporządzenia  mieniem
Gminy Grunwald.”
„19  grudnia  2018  roku  Centrum  Medyczne  Grunwald  dostarczyło  do  Urzędu
Gminy pismo dotyczące aneksu do umowy najmu.  
„W odpowiedzi  na  pismo  z  12  grudnia  2018  roku  dostarczone  w  dniu  14  grudnia
2018  roku  podnoszę  co  następuje:  Oświadczenie  o  uchyleniu  się  od  skutków
prawnych  oświadczenia  woli  z  dnia  12  grudnia  2018  roku  złożone  przez  Wójta
Adama  Szczepkowskiego  uważam  za  nieuzasadnione.”  Podpisał  właściciel
Centrum Medycznego Grunwald lekarz Przemysław Gawroński.  
Na to  pismo dnia 3 stycznia 2019 roku dałem odpowiedź.  
„Działając  w  imieniu  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  w  odpowiedzi
na  pismo  z  dnia  19  grudnia  2018  roku  podtrzymuję  dotychczasowe  stanowisko.
Uchylam  się  od  skutków  prawnych  oświadczenia  woli  złożonego  w  dniu  13
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l is topada  2018  roku,  to  jest  aneksu  od  umowy  najmu  z  dnia  18  lutego  2014  roku
zawartego  przez  ówczesnego  Wójta  Gminy  Grunwald,  w  którym  to  gmina  jako
wynajmujący  zobowiązała  się  do  przeprowadzania  w  czasie  trwania  stosunku
najmu  na  własny  koszt  bieżącej  konserwacji  lokalu  w  terminie  i  zakresie
uprzednio zaakceptowanym przez  najemcę,  to  jest  Centrum Medyczne Grunwald.”
Przemysław  Gawroński  odebrał  umowę  najmu.  2.  Przedłużyła  umowę  najmu,
która  może  być  rozwiązana  przez  strony  z  dwuletnim  wypowiedzeniem  -  §  6
umowy najmu albowiem oświadczenie -  aneks do umowy najmu zgodnie z art .  231
Kodeksu karnego.   2.  Ponadto  informuję,  że  w dniu  19  grudnia  2018 roku zostało
wysłane  do  Prokuratury  Rejonowej  w  Elblągu  zawiadomienie  o  możliwości
popełnienia  przestępstwa  przez  pana  Henryka  Kacprzyka  pełniącego  do  dnia  22
listopada  2018  roku  funkcję  Wójta  Gminy  Grunwald,  który  w  zamiarze
bezpośrednim  działał  na  szkodę  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie
poprzez  rażące  naruszenie  swoich  uprawnień  doprowadzając  do  niekorzystnego
rozporządzenia  mieniem  gminy.  Wobec  powyższego  zasadnym  jest  uchylenie  się
od  skutków  prawnych  wynajmującego  oświadczenia  woli  złożonego  w  dniu  13
listopada 2018 roku,  to  jest  aneksu do umowy najmu zawartego przez ówczesnego
Wójta  Gminy  Grunwald.  Podpisał  Wójt  Adam  Szczepkowski.  Tak  wyglądają
umowy na dzień dzisiejszy z  Centrum Medycznym.
Przemysław  Gawroński  jako  właściciel  dzisiaj  tego  ośrodka  nie  chce  przyjąć  do
wiadomości,  natomiast  my  też  nie  będziemy  tam  żadnych  remontów
przeprowadzać.  Powiedziałem  pracownikom,  że  nie  mają  do  ośrodka  chodzić  w
celu  przeprowadzania  jakichkolwiek  napraw  czy  wymiany  jak  do  tej  pory  było
żarówki czy klamki czy czegokolwiek. 
Będzie  potrzeba  też  zamontowania  wodomierzy.  Tym  się  zajmiemy.  Jak  będzie
trzeba,  pójdziemy z policją.  Żarty się skończyły.  
Proszę  państwa  uczulam  też  pozostałych  mieszkańców  gminy  na  to,  żeby
montować  wodomierze.  Może  do  wiosny  niech  każdy  zamontuje,  na  działkach  to
samo.  Musimy tą  sprawę uporządkować.  Nie może być tak,  że  jedni  płacą,  drudzy
nie  płacą.  Ktoś  się  miga.  Trzeba  oczywiście  dać  czas  każdemu  na  to,  żeby  się
dostosował.  Musimy te  sprawy uporządkować i  wiele innych jeszcze.   
Radny – pan Ryszard Bala –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni Państwo. Odnośnie
funkcjonowania  tego  Gminnego  Centrum  Medycznego,  rada  gminy  podejmując
uchwały  bodajże  w  2012  lub  2013  roku  w  sprawie  l ikwidacji  Gminnego  Ośrodka
Zdrowia,  który  był  utrzymywany  przez  gminę,  podjęła  również  uchwałę  w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  działki,  na  której  pobudował  pan
Gawroński  swój  budynek  i  tam  jak  -się  nie  mylę  -  jest  zobowiązanie  do
trzyletniego okresu na przeniesienia  swoich urządzeń do tego budynku. To było w
2012  lub  2013.  Więc  ja  proponuję  panie  wójcie  sprawdzić  te  zapisy  dotyczące
sprzedaży  tej  działki  na  potrzeby  ośrodka  zdrowia.  Zobowiązanie  wydane  przez
radę  gminy  do  tego,  żeby  pan  Gawroński  się  przeniósł  do  tego  nowo
wybudowanego  budynku.  To  była  transakcja  wiązana.  Sprzedajemy  działkę   w
zamian za to,  że po 3 latach pan Gawroński się  tam przenosi  się.  
Ja  jeszcze  w  innej  sprawie.  Pan  wójt  wspomniał  o  decyzjach  byłego  wójta
Kacprzyka w ostatnich godzinach urzędowania.  
Zwróci łem się  do urzędu o udostępnienie wykazu nagród,  jakie  zostały wypłacone
w  2018  roku,  bo  takie  pytania  były  do  mnie  kierowane,  po  tym  jak  pan  wójt
powiedział  tutaj  na pierwszej  czy drugiej  sesji ,  że zastał  puste szafy i  pustą kasę.
W związku z tym przedstawię kilka takich wyjątków z pliku tej  dokumentacj i .  
Decyzja  wójta  z  21  l is topada:  „Z  okazji  Dnia  Pracownika  Socjalnego  przyznaję
pani  Agnieszce Skorupskiej  nagrodę 3.000,-  zł  brut to z funduszu płac na 2018 rok
za wyróżniające wykonywanie obowiązków i powierzonych zadań.”  
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Decyzja  wójta  z  15  l is topada:  „Za  zaangażowanie  i  wkład  pracy  przy
sporządzaniu  projektu  budżetu  na  2019  rok  przyznaję  pani  Urszuli  Borkowskiej
nagrodę pieniężną w kwocie 4.000,-  zł”
To było na 4,  5 dni przed  przekazaniem urzędu. 
Decyzja  z  15  l is topada:  -  „Za  całokształt  pracy  w  roku  2018  przyznaję
Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie i  Kierownikowi Gminnej
Bibl ioteki  Publicznej  w  Gierzwałdzie  nagrody  pieniężne  w  następującej
wysokości.” Tu jest  wymieniony pan Józef  Podolak – 720,-zł .  
Pani  dyrektor  bibl ioteki  nie  jest  zobowiązana  do  składania  oświadczeń
majątkowych,  w związku  tym tu  jej  nazwiska  nie  ma,  ale  można  się  domyślać,  że
to jest  podobna kwota.
Decyzja  z  15  l is topada:  „Za  całokształt  pracy  w  2018  roku  przyznaję
pracownikom  Urzędu  Gminy  i  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  nagrody
pieniężne  w  następującej  wysokości: . . . .”  Są  wymienione  tylko  te  osoby,  które
mają  obowiązek  składania  oświadczeń  majątkowych,  bo  informacja  jest  jawna.
Pan  Artur  Wilczek  –  1.150  zł ,  pan  Waldemar  Szydlik  –  1.150  zł ,  pani  Urszula
Borkowska  –  1.150  zł ,  pan  Roman  Mikołajski  –  720  zł .  Ta  l is ta  jest  z  pewnością
długa,  bo  pan  Roman  Mikołajski  na  26  miejscu,  a  tu  jest  jeszcze  szereg  miejsca
na  pozostałe  nazwiska,  których  tutaj  nie  ma  i  nie  ma  specjalnie  powodu,  żeby  te
nazwiska   umieszczać.  Ja  na  ten  temat  wypowiadałem  się  już  rok  temu,  prawie
dokładnie  rok  temu.  Pan  wójt  ostatnio  opracowywał  regulamin  organizacyjny
Gminy Grunwald i  ten  regulamin udostępnił  na BIP.  My też  go dostaliśmy.  W tym
regulaminie  są  zadania  jednostek  organizacyjnych  i  dziwi  mnie,  że  w  tym
zakresie  referat  f inansowy nie  został   wyposażony  w zadanie  dotyczące  real izacji
wypłaty  zwrotu  akcyzy rolnikom.  Ja zdaje  sobie  sprawę,  że  na  wypłatę  tej  akcyzy
przychodzą  również  pieniądze  na  obsługę  tego  procesu  wypłaty.  Wcale  nie  jest
powiedziane,  że  te  pieniądze  muszą  być  przeznaczone  na  nagrody,  bo  to  jest
decyzji  kierownika  urzędu  na  co  te  dodatkowe  pieniądze  związane  z  obsługą
powinny być przeznaczone. 
Dnia  7  maja  pani  Urszula  Borkowska  pisze  do  wójta  wniosek.  „W  związku  z
wykonywaniem  dodatkowej  pracy  poza  zakresem  obowiązków,  związanej  z
przygotowaniem  oraz  wypłatą  rolnikom  zwrotu  podatków  akcyzowych  zawartych
w  cenie  oleju  napędowego  wnioskuję  o  wypłacenie  nagrody  uznaniowej  dla
pracowników:. .”  Jest  l is ta  sześciu  pracowników.  Na  szóstym  miejscu  jest  pani
Urszula Borkowska w kwocie 1.600 zł .  
Taki  sam  wniosek  jest  z  23  października  2018  roku.  Jest  l is ta  pracowników.  Na
szóstym miejscu jest  pani  Urszula Borkowska w kwocie 800 zł .  
Są też nagrody dla  dyrektorów szkół.  Myślę,  że to nie  jest  aż tak istotne.  
Decyzja  z  14  sierpnia  nagroda  dla  pana  Romana  Mikołajskiego.  „Za
zaangażowanie  i  wkład  pracy  przy  organizacj i  obchodów  „Dni  Grunwaldu”
przyznaję  panu  nagrodę  pieniężną  w  kwocie  2.600,-  zł .  Okazuje  się,  że  nie  tylko
siano pan Mikołajski  sprzedaje.
Dlaczego  o  tym  mówię?  Dlatego,  że  to  co  się  dzieje,  to  co  się  działo  obciąża
również  nas,  to  myśmy  na  to  przyzwalali .  Niektórzy  nie  miel i  świadomości  tego
jak to  wygląda,  jak to  jest  realizowane.  Myślę panie wójcie,  że czas podjąć jakieś
stosowne decyzje dotyczące  dysponowania  takimi  środkami jakie  są  przeznaczone
na  nagrody.  Nagroda  nie  jest  przypisana  do  każdego  pracującego  czy
przychodzącego  do  pracy.  To  są  środki,  które  powinny  być  motywatorem  do
wydajnej,  efektywnej  i  pożytecznej  pracy.  Pani  skarbnik  dostała  nagrodę  tydzień
przed  odejściem  pana  Kacprzyka  za  to,  że  przygotowała  budżet.  Ten  budżet
przygotowywała  w godzinach  pracy.  Wykonywała  swoją  codzienną pracę.  Czy ten
budżet  opracowała  tak  wzorowo?  Oceniła  to  RIO,  która  co  prawda  zaopiniowała
pozytywnie  ten  budżet,  ale  przeczytajcie  państwo,  macie  w  dokumentach,  opinię
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RIO  i  jakie  tam  były  uchybienia.  Myślę,  że  to,  że  pracownicy  urzędu  gminy  w
godzinach  pracy  wykonując  zadania  związane  z  rozl iczaniem podatku,  robią  to  w
ramach  swoich  obowiązków  i  w  ramach  swoich  kompetencj i .  Powinno  być  raz  na
zawsze w urzędzie powiedziane.  
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – ustosunkuję się tutaj  do
wypowiedzi  pana  Ryszarda  Bali .  Jeśl i  chodzi  o  budżet,  to  się  nie  da  go  zrobić  w
godzinach  pracy.  Wiele  godzin  spędzonych  po  godzinach,  w  soboty  a  nawet  się
zdarza  w  niedzielę.  Oprócz  tego,  że  w  tym  czasie  jest  robiony  budżet,  wykonuje
się  normalne  obowiązki,  które  są  normalnie  a  więc  przygotowanie  budżetu  nie
jest  możliwe,  żeby to zrobić tylko w godzinach pracy,  bo oprócz tego trzeba robić
normalnie  swoje obowiązki.  
Chciałabym  jeszcze  zwrócić  uwagę,  właśnie  do  tego  budżetu.  Miel iśmy  tam
wątpl iwości,  może  nie  my  tutaj  tylko  właśnie  pan  radny  Ryszard  Bala  i  jeszcze
kilka  osób  z  widowni,  co  do  załącznika  nr  9,  że  jest  źle  sporządzony,  że  RIO  źle
oceniła.  W związku z tym pan Ryszard Bala poinformował nas tu wszystkich na
ostatniej  sesji  ubiegłego  roku,  że  złożył  doniesienie  do  RIO,  zarówno  do
Wydziału  Prawnego  Urzędu  Wojewódzkiego  o  niepoprawności  czy  złym
wykonaniu  tych  czynności.  Okazuje  się,  że  proszę  państwa  11  stycznia  RIO  dała
odpowiedź  na  to  doniesienie.  Pismo,  które  było  wysłane  do  Urzędu
Wojewódzkiego było  niezgodnie  z  przeznaczeniem i  Wojewódzki  Urząd  przekazał
to  pismo  również  do  RIO.  Pomimo  że  RIO  miała  swoje,  to  ustosunkowała  się  do
tego  pisma.  Pozwolę  sobie  państwu  odczytać  treść  tego  pisma,  które
otrzymaliśmy  do  wiadomości  do  urzędu.  Odpowiedź  na  pismo  jest  kierowana  do
pana  Ryszarda  Bali .  Dla  nas  jest  tylko  do  wiadomości.  Myślałam,  że  dzisiaj  pan
Ryszard  Bala  postara  się  dzisiaj  odpowiedzieć  państwu  ale  skoro  nie,  dlatego
podjęłam ten temat.  
     „W odpowiedzi  na  Pana  pismo  z  dnia  21  grudnia  2018  r.  przesłane  w  formie
elektronicznej,  w  sprawie  planowanych  kwot  dotacji  udzielanych  z  budżetu  JST
zawartych w załączniku nr  9  „Zestawienie  planowanych kwot  dotacj i  udzielonych
z  budżetu  jednostki  samorządu  terytor ialnego”  do uchwały  budżetowej  na  2019 r.
Rady  Gminy  Grunwald  oraz  oceny  treści  załącznika,  Regionalna  Izba
Obrachunkowa w Olsztynie uprzejmie informuje,  co następuje:
      W  dniu  20  grudnia  2018  r.  do  tut .  Izby  wpłynęła  Uchwała  Nr  IV/28/2018
Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  19  grudnia  2018  r.  w  sprawie  uchwalenia  budżetu
gminy  Grunwald  na  2019  r.  Członek  Kolegium  Izby  nadzorujący  gminę,  po
zapoznaniu  się  z  treścią  Pana  pisma,  uznał,  że  informacje  zawarte  w  załączniku
nr 9 do uchwały budżetowej  są zgodne z  prawem.
      Przedmiotowa  uchwała  była  badana  przez  Kolegium  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w  Olsztynie  na  posiedzeniu  w  dniu  9  stycznia  2019  r. ,  pod
względem  kryterium  zgodności  z  prawem,  na  podstawie  art .  11  ust .  1  pkt  2
ustawy z dnia 7 października  1992 r.  o  regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.
U. z 2016 r.  ,  poz.  561).
      Stosownie  do  art .  91  ustawy z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym
(Dz.  U.  z  2018  r.  poz.  994  z  późn.  zm.),  zwanej  dalej  u.s .g. ,  uchwała  lub
zarządzenie  organu  gminy  sprzeczne  z  prawem  są  nieważne.  O  nieważności
uchwały  lub  zarządzenia  w całości  lub  w części  orzeka  organ  nadzoru  w terminie
nie  dłuższym  niż  30  dni  od  dnia  doręczenia  uchwały  lub  zarządzenia,  w  trybie
określonym  w  art .  90.  Organ  nadzoru,  wszczynając  postępowanie  w  sprawie
stwierdzenia  nieważności  uchwały  lub  zarządzenia  albo  w  toku  tego
postępowania,  może  wstrzymać  ich  wykonanie.  Rozstrzygnięcie  nadzorcze
powinno  zawierać  uzasadnienie  faktyczne  i  prawne  oraz  pouczenie  o
dopuszczalności  wniesienia  skargi  do  sądu  administracyjnego.  W  przypadku
nieistotnego  naruszenia  prawa  organ  nadzoru  nie  stwierdza  nieważności  uchwały
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lub  zarządzenia,  ograniczając  się  do  wskazania,  iż  uchwałę  lub  zarządzenie
wydano z naruszeniem prawa. 
     Kolegium  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  badając
przedmiotową uchwałę,  nie stwierdzi ło w niej  naruszenia prawa.
      Ponadto tut .  Izba informuje,  że na podstawie art .  101 ust .  1 i  ust .  2 u.s .g.
każdy,  czyj  interes  prawny  lub  uprawnienie  zostały  naruszone  uchwałą  lub
zarządzeniem  podjętymi  przez  organ  gminy  w  sprawie  z  zakresu  administracj i
publicznej,  może  –  po  bezskutecznym  wezwaniu  do  usunięcia  naruszenia  –
zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu administracyjnego.  Skargę na uchwałę
lub  zarządzenie  można  wnieść  do  sądu  administracyjnego  w imieniu  własnym lub
reprezentując  grupę  mieszkańców  gminy,  którzy  na  to  wyrażą  pisemna  zgodę.”
Podpisała  Prezes RIO. 
Myślę,  że  komentarz  zbędny.  Uważam,  że  tutaj  jakieś  pana  radnego  w  stosunku
do mnie nieścisłości,  to  są nieuzasadnione.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Nie  ma
nieścisłości  pani  skarbnik.  Ja  przedstawiłem  fakty.  Fakty  wynikające  z
dokumentów,  które  dostałem  z  urzędu,  dotyczące  gospodarowania  majątkiem
gminy  przez  byłego  wójta  Henryka  Kacprzyka.  To  dotyczy  również  pani,  bo  pani
jako skarbnik też ponosi odpowiedzialność za złe  gospodarowanie.
Natomiast  to  co  pani  przeczytała,  jak  państwo  słyszel iście,  w tej  odpowiedzi  jest
jedno  zdanie,  które  stwierdza,  że  „rada  gminy  nie  naruszyła  prawa  podejmując  tą
uchwałę.”  Ja  nie  dyskutuję  z  tym,  ale  powiem  państwu  tak,  mam  prawo  wyrażać
osobisty  pogląd.  Urzędnik,  który  3  miesiące  wcześniej  badał  projekt  uchwały
budżetowej  i  tam  nie  stwierdził  takiego  uchybienia,  nie  podejmie  decyzji ,  która
przekreślałaby  wcześniejszą  jego  pracę.   Dlatego  te  same  osoby,  które  wcześniej
badały  uchwałę  i  nie  twierdzi ły  naruszenia  prawa  podtrzymały  swoją  opinię.  Ja  z
tym nie będę się boksował,  ale daje  to do myślenia tym, którzy chcą myśleć.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  ja  myślę  panie  radny,  skoro  pan
się  nie  zgadza  z  tym,  z  odpowiedzią,  z  tym  co  tu  jest  napisane,  jasno  wyjaśnia
RIO,  można  złożyć  skargę  do  Sadu  Administracyjnego.  Na  pewno  sąd
administracyjny  podejmie  tą  sprawę  i  wyjaśni.  Jeśl i  chodzi  o  to  czy  rada  podjęła
słusznie  czy  nie  słusznie,  było  tam  jasno,  pan  czytał  w  swoim  doniesieniu,  że
zapisy  w  załączniku  nr  9  dotyczące,  że  przyznaliśmy  dotacje  dla  osób,  które  są
poza  budżetem  czyli  dla  stowarzyszeń  czy  dla  fundacji ,  że  są  niezgodne  z
prawem.  Tu  RIO  do  tego  się  odniosła.  Nie  do  tego  czy  rada  podjęła  uchwałę
dobrze  czy  źle.  Konkretnie  ustosunkowała  się  do  załącznika  nr  9,  do  którego  pan
miał  zastrzeżenia.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  publicznie  pani  skarbnik  używa  określenia
doniesienie.  Ja  złożyłem  zapytania  do  nadzoru  w  Urzędzie  Wojewódzkim  i  do
RIO.  To  nie  były  doniesienia  a  nawet  gdyby  to  były  doniesienia,  to  nie  pani
oceniać,  nie mając tego pisma,  które składałem.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  pan  je  czytał .  Wszyscy
słyszel iśmy.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam pytanie  do  pana  wójta.  Chodzi  o
animatorów,  którzy  pracują  u  nas  na  „Orl iku”.  Jeszcze  tam  do  tej  pory  było
dofinansowanie  z  Ministerstwa  Sportu.  Składany  był  wniosek.  Czy  w  tym  roku
też taki wniosek został  złożony?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – na tą  chwile nie został  złożony.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  mam  następne  pytanie,  czy  te  trzy
drużyny  piłkarskie,  które  są,  będą  miały  możliwość  dalszego  istnienia?  Czy  ci
panowie,  którzy  prowadzą te  drużyny będą  mogli  l iczyć  na jakiekolwiek wsparcie
finansowe ze strony gminy?
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  spotkałem  się  z  trenerami  3  drużyn.
Dwukrotnie  rozmawialiśmy  na  ten  temat.  Będą  zapewnione  środki.  Umowę  już
tam z panem Strzegockim przedłużyliśmy.  
Radna – pani Małgorzata Kamińska –  tam jest  pan Borkowski,  Strzegocki.
Na jaki okres podpisana umowa na fi tness?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – do końca marca.  
Radna – pani Małgorzata Kamińska – jaki to  jest  koszt dla  gminy?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – 200,-  zł  za godzinę pracy.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Pani
Kamińska  wspomniała  o  zajęciach  fi tness,  ja  chciałbym  się  bliżej  zapoznać  ze
sposobem, procedurą wyłaniania wykonawców tego przedsięwzięcia? 
Po  pierwsze  na  jakiej  zasadzie  będą  organizowane  zajęcia  f i tness?  Kto  jest
wykonawca  tej  usługi?  Kto  i  w  jaki  sposób  został  wyłoniony?  Ja  na  stronie  BIP
widziałem tylko  ofertę,  z  której  wynika,  że  jakaś  tam firma  chce  prowadzić.  Czy
był  jakiś  konkurs,  przetarg?  Czy  jakieś  inne  procedury  wyłaniania?  Czy  te
działania zmierzające do real izacji  jakichś funkcji  publicznych nie powinny być
skonsultowane  z  mieszkańcami?  Czy  mieszkańcy  sobie  tego  życzą?  Czy  jest
zapotrzebowanie?  Z  tego  ogłoszenia  z  BIP  wynika,  że  jest  zainteresowanie  200
osób.  Jeżel i  jest  takie  duże  zainteresowanie,  to  ja  myślę,  ze  firma  mogłaby
dobrze  zarobić  a  nawet  jeszcze  lepiej  zarobić  niż  10  tys.  zł  organizując  sama
zbiórkę  pieniędzy,  sprzedając  karnety  i  zbierając  chętnych.  Te  pytania  na  razie
chciałbym zadać.  Niekoniecznie  już  dzisiaj  odpowiedź,  ale  jeżeli  jest  to  możliwe,
to proszę.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  podpisałem  umowę  zlecenia  z  panem
Piotrem  Joniec  z  Ostródy  na  wykonywanie  tych  zajęć  fi tness  na  terenie  naszej
gminy.  Na  razie  to  jest  kwota  5  tys.  zł .  Zobaczymy  czy  te  zajęcia  będą  miały
większe  zainteresowanie,  głównie  panie,  chociaż  mogą  i  panowie  na  te  zajęcia
chodzić.  Tam  będą  zajęcia  połączone  z  samoobroną,  będzie  kącik  dla  dzieci,  z
zajęciami  kul inarnymi,  bo  też  panie  z  koło  gospodyń  wiejskich  chcą  się  w  to
włączyć.  Ci  państwo  też,  którzy  prowadzą  ten  fi tness  będą  chcieli  połączyć  te
kulinarne.  Te  kul inarne  będą  prowadzone  w  soboty.  Już  będziecie  państwo  sami
terminy  uzgadniać.  Tak  jak  powiedziałem,  5  tys.  zł  na  razie,  25  godzin.
Zobaczymy,  jeżeli  nie  będzie  zainteresowania,  nie  będą  nasi  mieszkańcy
przychodzić,  to  dalej  nie  będziemy  tego  kontynuować.  Natomiast  to  zaczęło  się
od  petycj i  mieszkańca  z  naszej  Gminy  Grunwald,  pana  Dominika  Piątkowskiego,
który  przyszedł  do  mnie  z  taka  petycją,  z  podpisami  wielu  mieszkańców  naszej
gminy  o  zorganizowanie  zajęć  fi tness.  To  głównie  jest  aerobik.  Jeżeli  panie  będą
chciały czegoś więcej,  to  będziemy wtedy myśleć.  
Radny – pan Ryszard Bala – Pani  Przewodnicząca,  Szanowni Państwo. Z tego  co
pan wójt  powiedział ,  rozumiem, że to  jest  koszt  na razie  5 tys.  zł .  Wspomniał  pan
o  petycj i .  Skoro  jest  jakiś  sygnał  w  postaci  petycji  czy  wniosku  on  powinien  być
zamieszczony  w  BIP,  żebyśmy  miel i  możliwość  poznać  to,  czego  oczekują
mieszkańcy.  Wczoraj  mówiliśmy  na  komisjach  o  uzupełnienie  informacji
zamieszczonej  w BIP oraz  na oficjalnej  stronie Gminy Grunwald,  która występuje
w  dokumentach  rozsyłanych  na  zewnątrz.  Te  dokumenty  i  informacje,  które
mieszkańcom  są  potrzebne  powinny  być  jak  najszybciej  opublikowane,  bo
spotykam  się  z  dużym zainteresowaniem osób,  które  do  mnie  dzwonią  i  dopytują
się  o  jakieś  wydarzenia,  o  których  słyszeli  z  przekazu  z  drugiej  ręki.  Ja  też  nie
jestem  w  stanie  tego  wyjaśnić  ani  odpowiedzieć.  Dlatego  tak  mocno  podkreślam
potrzebę  publikacji  tych  wszystkich  dokumentów,  które  mogą  interesować
mieszkańców. Unikniemy jakichś niepotrzebnych komentarzy czy podejrzeń.
Dyrektor  SP w  Mielnie  –  pan  Zbigniew  Borecki  –  uchwała  intencyjna  została
podjęta,  czy procedura l ikwidacji  zostanie  uruchomiona?
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  oczywiście,  uchwała  została  podjęta,
będziemy procedować dalej .  
Wicestarosta  Ostródzki  –  pan  Jan  Kacprzyk  –  temat  kluczowy  to  l ikwidacja
dwóch  szkół.  Chciałem  podziękować  radnym,  ale  przykro  jest ,  że  to  co  się  stało
ze  szkołą  w  Mielnie.  Podjęl iście  państwo  uchwałę  i  ta  procedura  się  rozpoczęła.
Dziwię  się  niektórym  radnym  mieszkającym  w  tej  miejscowości,  że  zajmują  się
nie  tymi  rzeczami,  którymi  powinni.  Zajmują  się  bzdetami  a  nie  tak  ważnym
tematem jak szkoła i  rozpoczęcie  procedury l ikwidacyjnej.
Chciałem  powiedzieć  o  nagrodach,  które  tutaj  padły.  Łatwo  liczyć  czyjeś
pieniądze.  Chciałem  powiedzieć,  że  w  urzędzie  powiatowym  są  znacznie  wyższe
nagrody.  Daje  się  naczelnikom,  pracownikom.  Naczelnicy  dostają  dużo  wyższe.
Są  to  nagrody  za  pracę.  Te  pieniądze  są  w  budżecie  zaplanowane.  Ja  mam
największy żal,  że my płacąc podatki,  płacimy emerytury emerytom, którzy poszl i
na  emeryturę  w  wieku  40  lat  i  zamiast  się  przyzwoicie  zachowywać,  siedzą  i
wymyślają różne głupoty.

Ad  pkt  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
jeszcze jest  jeden punkt:  interpelacje i  zapytania radnych.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Są
pytania,  na  które  muszę  udzielać  odpowiedzi.  Chodzi  mi  o  to,  kto  jest
odpowiedzialny  za  funkcjonowanie  i  wykonywanie  zadań  inspektora  BHP  na
terenie  urzędu  gminy?  Kto  tą  funkcję  dokładnie  pełni?  Jakie  ma  kwalifikacje  do
pełnienia  tej  funkcji?  Na jakich zasadach prowadzone są szkolenia z  zakresu BHP
w  Urzędzie  Gminy?  Ja  te  pytania  pani  przewodnicząca  składam  w  formule  §  38
statutu Gminy Grunwald.  Będę oczekiwał na  odpowiedzi na piśmie.
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  mam  drobne  pytanie.  Jest
zapytanie  o  oświadczenia  majątkowe  radnych.  Czy  nasi  radni  już  złożyli  i  kiedy
będą opublikowane?
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  pani  Bawolska
każdy  z  nas  złożył  oświadczenie  majątkowe.  Jest  termin,  zobligowani  byliśmy.
Do biura rady złożyliśmy te  oświadczenia.  
Mieszkanka Stębarku – pani  Ewa Bawolska – kiedy będą dostępne na BIP?
Inspektor  d/s  obsługi  rady  –  Bronisława  Warmińska  –  będą  dostępne  na  BIP
oświadczenia za 2018 rok złożone w terminie do 30 kwietnia.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Dla
jasności,  jak  można powiedzieć,  nie  będą  publikowane.  Proszę zajrzeć do ustawy
o  samorządzie  gminnym,  gdzie  jest  zapisane  wyraźnie,  że  oświadczenie
majątkowe  musi  być  opublikowane.  Ja  nie  bardzo  rozumiem  tej  obawy  przed
publikacją  tych  dokumentów.  Widzę,  że  to  nie  jest  jednorazowa  czy  jakaś  tam
incydentalna  sytuacja,  że  nie  publikuje  się  informacji .  To  jest  przyzwyczajenie
poprzedniego  okresu,  poprzedniej  epoki.  Myślę,  że  czas  najwyższy  próbować  to
zmienić.  

Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy
zamknęła VI sesję  Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Bronisława Warmińska Cecylia Lecewicz-Husar
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